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KLASA/CLASSE: 024-01/24-01/14
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-24-5
Pazin, 11. srpnja 2024. 

ZAPISNIK

27. SJEDNICA

održana 11. srpnja 2024. godine
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ZAPISNIK

s 27. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 11. srpnja 2024. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu. 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar. 

PRISUTNI – ODSUTNI:

Red
br.

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
6. Lea Štifanić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
8. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
9. Ivana Špadijer IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
14. Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
15. Daniele Kumar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutna
18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
20. Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutan 
22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutan
23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
24. Igor Belas SDP prisutan
25. Antonella Degrassi SDP prisutna
26. Vili Bassanese SDP prisutan
27. Goran Subotić SDP odsutan
28. Marko Ferenac SDP prisutan
29. Dalibor Macan SDP prisutan
30. Mauro Jurman SDP prisutan
31. Jasna Opačak HDZ prisutna
32. Milan Košara HDZ prisutan
33. Ivica Ćošković HDZ prisutan
34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan
35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna
36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna
37. Koviljka Aškić Nezavisna opravdano 

odsutna
38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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OSTALI PRISUTNI:

BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije
Dr. GORDANA ANTIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj
Dr. sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za unutarnju reviziju
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu autohtonu zajednicu, 
nacionalne manjine i mlade
NADA PRODAN-MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine
BOŽIDAR RAČKI, pomoćnik pročelnika UO župana za kvalitetu
LORNA ZIMOLO, viša savjetnica za donose s javnošću u Upravnom odjelu župana 
ALEKSANDRA VINKERLIĆ, ravnateljica Istarske kulturne agencije IKA-e
GRACIJANO KEŠAC, ravnatelj Povijesnog i pomorskog muzeja Istre
IVONA ORLIĆ, ravnateljica Etnografskog muzeja Istre
KETRIN MILIČEVIĆ MIJOŠEK, ravnateljica Muzeja suvremene umjetnosti Istre
DORIS IVANKOVIĆ, ravnateljica Doma za starije osobe Alfredo Štiglić Pula, 
KRISTINA LAGINJA, ravnateljica Doma za starije osobe Domenico Pergolis Rovinj, 
SANJA DOBRIĆ BEDRINA, ravnateljica Doma za starije osobe Raša, 
MORENA STANIVUKOVIĆ, ravnateljica Doma za starije osobe Novigrad.

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 27. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 

Prije radnog dijela sjednice, podsjećam da se danas Odlukom Opće skupštine Ujedinjenih 
naroda obilježava međunarodni dan sjećanja i obilježavanje genocida u Srebrenici 1995. 
godine. Na današnji dan, prije 29. godina, u Srebrenici, iako je bila proglašena sigurnom 
zonom UN-a, ubijene su 8.372 osobe. 
Pozivam Vas da ustanete i minutom šutnje odamo počast žrtvama u Srebrenici. 
Neka im je vječna slava i hvala.     

Nastavljamo s radnim dijelom sjednice i dajem uvodno par informacija. Prije današnje sjednice 
Skupštine Istarske županije, svoje sjednice održala su skupštinska radna tijela i to Odbor za 
društvene djelatnosti 05. srpnja 2024. godine i Komisija za izbor i imenovanja, dana 8. srpnja 
Odbor za gospodarstvo i turizam te dana 09. srpnja 2024. Odbor za financije i proračun 
Skupštine Istarske županije.

Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku.

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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Konstatiram da je prisutno 35 od 41 vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano 
odlučivati. 

Za sjednicu predlaže sljedeći

DNEVNI RED

1. Verifikacija zapisnika sa 26. sjednice skupštine Istarske županije
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije
3. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o otvaranju posebnog računa 

Županijskog poglavarstva – Fond za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre
4. Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava za provedbu programa 

razvoja poljoprivrede i agroturizma Istre
5. Prijedlog Programa korištenja sredstava od raspolaganja poljoprivrednim zemljištem 

u vlasništvu Republike Hrvatske na području Istarske županije
6. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti 

Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2023. godinu
7. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 

sredstava decentraliziranih funkcija u 2024. godini između zdravstvenih ustanova 
nad kojima Istarska županija ima osnivačka prava

8. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Odluke o nabavi trinaest sanitetskih vozila i Odluke 
o nabavi tri medicinska automobila za potrebe Nastavnog zavoda za hitnu medicinu 
Istarske županije - Istituto formativo per la medicina d'urgenza della Regione Istriana

9.
a. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba 

u sportu Istarske županije za 2023. godinu
b. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba 

u školskom sportu Istarske županije za 2023. godinu
c. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba 

u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2023. godini
10.  

a. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju 
Doma za starije osobe Alfredo Štiglić Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić  
Pola za 2023. godinu

b. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju 
Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani 
„Domenico Pergolis“ Rovigno za 2023. godinu

c. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju 
Doma za starije osobe Doma za starije osobe Novigrad – Casa per anziani 
Cittanova za 2023. godinu

d. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju 
Doma za starije osobe Raša za 2023. godinu

11.
a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

promjeni djelatnosti Istarskog veleučilišta – Università Istriana di scienze 
applicate

b. Prijedlog Odluke o promjeni sjedišta Istarskog veleučilišta – Università 
Istriana di scienze applicate
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c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
prijedlogu Statuta Istarskog veleučilišta – Università Istriana di scienze 
applicate

12. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 
Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad

13.  
a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju 

prijedloga Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj
b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Strukovne škole Pula
c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Mate Balote
14. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju 

mrtvozornika na području Istarske županije
15.  Rješenje o razrješenju i imenovanju članica Povjerenstva za nadzor nad radom 

mrtvozornika na području Istarske županije
16. Prijedlog Rješenja o II. izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju predsjednice i 

članova/članica Savjeta za zdravlje Istarske županije
17.

a. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu IKA-e - Istarske kulturne 
agencije-Agenzia culturale Istriana za 2023. godinu

b. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja Istre-
Museo etnografico dell'Istria

c. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Muzeja suvremene umjetnosti 
Istre-Museo d'arte contemporanea dell'Istria za 2023. godine

d. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i pomorskog 
muzeja Istre-Museo storico e navale dell'Istria za 2023. godine

18. Rješenje o imenovanju suca porotnika Županijskog suda u Puli-Pola
19. Rješenje o razrješenju i imenovanju člana Mandatno-verifikacijske komisije
20. Rješenje o razrješenju i imenovanju predsjednika Odbora za ljudska prava
21. Prijedlog Odluke o III. Izmjenama i dopunama Odluke o ustrojstvu i djelokrugu 

upravnih tijela Istarske županije
22. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2023. godinu
23. Prijedlog Izmjena i dopuna Plana upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju  

za razdoblje 2024 – 2028
24. Prijedlog Plana izmjena i dopuna Srednjoročnog (trogodišnjeg) plana davanja 

koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2023., 2024. i 2025. 
godinu

25. Prijedlog Plana izmjena i dopuna Plana davanja koncesija na pomorskom dobru za 
područje Istarske županije za 2024. godinu

ORDINE DEL GIORNO

1. Verifica del verbale della 26-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni
3. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sull'apertura di un 

Conto speciale della Giunta regionale - Fondo per lo sviluppo dell'agricoltura e 
dell'agriturismo dell'Istria

4. Proposta delle Modifiche e integrazioni del Regolamento sull'utilizzo dei mezzi per 
l'attuazione del programma di sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo dell'Istria
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5. Proposta di Programma sull'utilizzo dei fondi ricavati dalla gestione del terreno 
agricolo di proprietà della Repubblica di Croazia sul territorio della Regione Istriana

6. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sull'attuazione del Piano 
operativo delle attività del Piano per la salute e il benessere sociale della Regione 
Istriana per il 2023

7. Proposta di Conclusione sulla determinazione delle I modifiche e integrazioni 
dell'Elenco delle priorità per la ripartizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 
2024 fra gli istituti sanitari sui quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi.

8. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Delibera sull'appalto di tredici 
ambulanze e della Delibera sull'appalto di tre veicoli sanitari per le esigenze del 
Nastavni zavod za hitnu medicinu Istarske županije - Istituto formativo per la 
medicina d'urgenza della Regione Istriana

9.
a. Proposta di Delibera sull'accoglimento della Relazione sull'attuazione del 

Programma del fabbisogno pubblico nello sport della Regione Istriana per il 
2023

b. Proposta di Delibera sull'accoglimento della Relazione sull'attuazione del 
Programma del fabbisogno pubblico nello sport scolastico della Regione 
Istriana per il 2023

c. Proposta di Delibera sull'accoglimento della Relazione sull'attuazione del 
Programma del fabbisogno pubblico nella cultura tecnica della Regione 
Istriana per il 2023

10.  
a. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro e sulla 

gestione finanziaria del Dom za starije osobe Alfredo Štiglić Pula – Casa per 
anziani Alfredo Štiglić Pola per il 2023

b. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro e sulla 
gestione finanziaria del Dom za starije osobe Domenico Pergolis Rovinj – 
Casa per anziani Domenico Pergolis Rovigno per il 2023

c. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro e sulla 
gestione finanziaria del Dom za starije osobe Novigrad – Casa per anziani 
Cittanova per il 2023

d. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro e sulla 
gestione finanziaria della Casa per anziani Arsia per il 2023

11.
a. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulla 

modifica dell'attività dell'Istarsko veleučilište – Università Istriana di scienze 
applicate

b. Proposta di Delibera sul cambiamento di sede dell'Istarsko veleučilište - 
Università Istriana di scienze applicate

c. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulla 
proposta di Statuto dell'Istarsko veleučilište – Università Istriana di scienze 
applicate

12. Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla Delibera 
sull'adozione della proposta di Statuto della Talijanska osnovna škola, Scuola 
elementare italiana, Novigrad – Cittanova

13.  
a. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera sull'accoglimento della 

Proposta di Statuto della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj (Scuola media 
superiore Zvane Črnja Rovigno)
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b. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Strukovna škola Pula (Scuola 
d'avviamento professionale a Pola)

c. Proposta di  Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Mate Balota

14. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera di nomina e 
destituzione dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana,

15.  Provvedimento di destituzione e nomina delle componenti della Commissione per il 
controllo del lavoro dei medici necroscopi nel territorio della Regione Istriana

16. Proposta di Provvedimento sulle II modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina della presidente e dei membri della Consulta per la salute della Regione 
Istriana

17.
a. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro dell'IKA 

Istarska kulturna agencija - Agenzia culturale istriana per il 2023
b. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro di 

Etnografski muzej Istre-Museo etnografico dell'Istria
c. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro di Muzej 

suvremene umjetnosti Istre-Museo d'arte contemporanea dell'Istria per il 2023
d. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro del 

Povijesni i pomorski muzej Istre-Museo storico e navale dell'Istria per il 2023
18. Provvedimento di nomina dei giudici popolari della corte d'appello del Tribunale 

regionale di Pula-Pola
19. Provvedimento di destituzione e nomina dei membri della Commissione per i mandati 

e le verifiche
20. Provvedimento di destituzione e nomina del vicepresidente del Comitato per i diritti 

umani
21. Proposta di Delibera sulle III Modifiche e integrazioni della Delibera sull'assetto e le 

competenze degli organi amministrativi della Regione Istriana
22. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sulla ripartizione dei 

risultati per il 2023
23. Proposta di Modifiche e integrazioni del Piano di gestione del demanio marittimo per 

la Regione Istriana per il periodo dal 2024 al 2028,
24. Proposta di Piano di Modifiche e integrazioni del Piano (triennale) a medio termine 

d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul territorio della Regione 
Istriana per il 2023, 2024 e 2025

25. Proposta di Piano di Modifiche e integrazioni del Piano d'assegnazione delle 
concessioni sul demanio marittimo per il territorio della Regione Istriana per il 2024

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE postavlja pitanje vijećnicima jesu li suglasni s predloženim 
dnevnim redom?
SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! upozorava na povredu poslovnika i traži riječ. (iz klupe)
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku, izvolite. 
SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! navodi da nije suglasan s dopunjenim dnevnim redom, 
odnosno da zadnjih 5 točaka koje su pristigle u utorak, vijećnici nisu mogli kvalitetno poručiti 
te traži od predsjednice da ih skine s dnevnog reda. Naročito iz razloga jer se konkretno radi 
o preustroju upravnih odjela županije. Ističe da je to točka koja je vrlo važna te da nije niti 
dobro obrazložena, a napominje da nije niti postojalo obrazloženje zašto se po toj točci mora 
odlučivati po hitnom postupku. Sukladno Poslovniku, po hitnom postupku može se odlučivati 
ako postoji osobit interes Istarske županije ili šire, kada postoje osobito opravdani razlozi te 
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kada je to nužno radi sprječavanja ili otklanjanja poremećaja u pojedinim djelatnostima, ali da 
u konkretnom slučaju nije objašnjeno o kojem se razlogu radi. Ističe da je Upravni odjel za 
proračun i financije još 24.06. dao suglasnost na takav preustroj, pa postavlja pitanje zašto 
vijećnici to nisu dobili na vrijeme, odnosno zašto su to dobili u ponedjeljak u 4 sata popodne. 
Predlaže da se tih 5 točaka makne sa dnevnog reda sjednice.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i daje integralni tekst, odnosno Dnevni red 
na glasanje te konstatira da je Dnevni red usvojen s 32 glasa za i 4 protiv. Prelazi na prvu točku 
dnevnog reda.

Ad-1.
Verifikacija zapisnika sa 26. sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO verificira

Zapisnik sa 26. sjednice Skupštine Istarske županije.

Ad-2.
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je 10 sati i 12 minuta te, na zamolbu župana, 
poziva pročelnika Ivana Glušca da nazočnima prenese jednu informaciju.

IVAN GLUŠAC zahvaljuje predsjednici Skupštine, pozdravlja svih i referira se na Odluku sa 
prošle sjednice, odnosno na sklapanje aneksa broj 1 sporazuma o međusobnoj suradnji 
vezanoj uz hospicij koju je donijela Skupština. Pročelnik daje informaciju da se radi na 
realizaciji Odluke, s time da će doći do sitnih izmjena. Naime, aneksom, kojega je jedan od 
potpisnika i Grad Pula, obzirom da isti sporazumi moraju ići na Gradsko vijeće Grada Pule i 
Županijsku skupštinu, uređuje se i planiranje financijskih sredstava za rad hospicija u 
proračunima Istarske županije i Grada Pule. Od početka rada hospicija, Istarska županija i 
Grad Pula moraju snositi maksimalan iznos od 26.546,32 eura godišnje ukoliko, iz opravdanih 
razloga, rashodi budu veći od prihoda hospicija. Međutim, Gradsko vijeće Grada Pule još nije 
o tome donijelo Odluku. Kako se ne bi zastalo s opremanjem hospicija, sukladno Odluci o 
financiranju opreme u hospiciju, ovo pitanje će se umjesto jednim aneksom urediti kroz dva 
aneksa, odnosno najprije će se sklopiti Aneks 1 kojim će se urediti opremanje hospicija, a 
potom, sklapanjem Aneksa 2, u rujnu, nakon Gradskog vijeća Grada Pule, kojim će se urediti 
planiranje financijskih sredstava za rad hospicija. Nadalje, u obrazloženju je navedeno da se 
hospicij obvezuje provesti postupak javne nabave za ukupan iznos od 306.000,00 eura, 
zajedno s PDV-om, a radi se o iznosu koji daju Istarska županija i Grad Pula, za podmirenje 
troškova nabave opreme koja se financira iz proračuna Županije i Grada, međutim, nije uzeta 
u obzir odredba članka 39. Zakona o javnoj nabavi, sukladno kojoj hospicij, koji nije ni javni ni 
sektorski naručitelj nabave roba tj. opreme, nije dužan provesti postupak javne nabave. 
Slijedom navedenog, a kako se u konkretnoj situaciji nabave opreme ne primjenjuje Zakon o 
javnoj nabavi, potrebno je iz Aneksa broj 1 brisati odredbu članka 2., stavka 2. iz kojeg proizlazi 
da se hospicij obvezuje na provođenje postupka javne nabave, a ustanova će javnu nabavu 
provoditi kada to bude u obvezi prema zakonskim propisima.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelniku i poziva vijećnicu Marinelu Bašić da 
postavi svoje pitanje, izvolite. 
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MARINELA BAŠIĆ, IDS-DDI pozdravlja sve prisutne i navodi da ima pitanje u vezi Specijalne 
bolnice za ortopediju i rehabilitaciju Martin Horvat Rovinj – Rovigno. Navodi da znamo da se novi 
odjeli za dječju rehabilitaciju grade uz pomoć sufinanciranja Županije, općina i gradova te da u 
bolnici već djeluju timovi koji će raditi i u novoj poliklinici. Naime, ima toliko pacijenata da dječja 
ambulanta radi čak i subotom. U zgradi koja je u rekonstrukciji biti će smješteno pet ambulanti za 
pregled liječnika specijaliste te 5 soba za terapiju, novi prostor za senzoričku sobu, uz sve 
dodatne prostorije uključujući prostor za dojenje i dječje igraonice. Pitanje je kako napreduje 
projekt uređenja Odjela za dječju rehabilitaciju pri Specijalnoj bolnici Martin Horvat Rovinj. 
Nadalje, vijećnica ukazuje na veliki problem s uređajem za liječenje onkoloških bolesnika koji se 
nalazi u KBC-u Rijeka, tj. s linearnim akceleratorom koji je prečesto izvan funkcije te produžuje 
liste čekanja. Ističe da se radi o ogromnom problemu za veliki broj pacijenata koji gravitiraju u 
KBC Rijeka i kojima je teško zdravstveno stanje samo po sebi veliko opterećenje, a moraju se 
nositi i s poteškoćama u nefunkcioniranju aparata. Vijećnica nadalje navodi da ima informaciju 
da su potpisani ugovori u o javnoj nabavi za nabavku 21 linearnog akceleratora, a od toga 3 
uređaja za KBC Rijeka što je odlična vijest, ali da je rok isporuke tih aparata krajem 2025. godine, 
a to da je predugo za one koji boluju od teških bolesti i kojima je ponekad svaki dan bitan. 
Nastavno na navedeno, vijećnica postavlja pitanje da li postoji ikakva mogućnost da se rokovi 
nabave uređaja za zračenje maksimalno skrate, možda da se apelira kod nadležnog ministarstva 
da ažurira dostavu te da se ti prijeko potrebni uređaji što prije dobave i stave u funkciju. Ističe da 
svima mora biti jasno da onkološki bolesnici nemaju vremena čekati te da je njima liječenje 
potrebno sada i odmah jer vrijeme znači život.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Gordani Antić, izvolite.

GORDANA ANTIĆ pozdravlja svih i navodi da na dječjem odjelu za rehabilitaciju radovi idu po 
planu, počeli su u listopadu 2023. godine i da je planirano trajanje 14 mjeseci, odnosno da bi do 
kraja godine Odjel trebao biti gotov. Navodi da postoji suradnja s bolnicom Srebrnjak u okviru 
koje djeluju vrsni specijalisti pedijatri koji su voljni po sporazumu dolaziti u Rovinj te da će se 
nastojati dalje razvijati takva suradnja kako bi usluga pedijatrije bila dostupnija na području 
Županije, odnosno kako korisnici takve usluge ne bi morali ići prema Zagrebu, odnosno Rijeci. 
Što se tiče drugog pitanja, pročelnica ističe da se apel može poslati prema nadležnom 
ministarstvu. Navodi da je poznato da je zgrada bivše patologije dana u najam od strane Opće 
bolnice Pula za Medikol polikliniku koja je PET CT dijagnostika i koja će također imati linearni 
akcelerator te da će građani Istarske županije tu uslugu moći dobivati u Istarskoj županiji. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, konstatira da je vijećnik Bassanese upozorio da je 
trenutno na Skupštini 35 vijećnika te da se očekuje dolazak još jednog vijećnika. Predsjednica 
Skupštine nadalje daje riječ vijećniku Ninu Bažonu, izvolite.

NINO BAŽON pozdravlja svih i navodi da ima dva pitanja vezana uz školstvo. Prvo pitanje je ima 
li Županija u planu neki program za darovite učenike, a drugo pitanje je u kojoj je fazi projekt 
dogradnje škole i izgradnje školske sportske dvorane Osnovne škole u Svetvinčentu radi 
potrebna uvođenja jedno-smjenske nastave? 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Patriciji Percan, izvolite.

PATRICIA PERCAN pozdravlja svih i navodi da se na darovitim učenicima radi već nešto malo 
više od godine dana, ali ne u smislu uvođenja novog programa u škole, nego da su se nakon 
sastanaka sa svima koji u Županiji na temu darovitosti imaju što reći, a to su primjerice škole, 
zvjezdarnica u Višnjanu itd., odlučili za drugačiji pristup, a to je edukacija učitelja u razrednoj 
nastavi koji bi se educirali da prepoznaju darovito dijete, a onda bi se nastavni plan i program 
tome prilagodio. Pročelnica nadalje navodi da su u tom smislu prošli mjesec organizirali edukaciju 
za 50 učitelja i učiteljica osnovnih škola. Vezano za pitanje o dogradnji škole u Svetvinčentu, 
pročelnica ističe da je, sukladno planu nabave, u trećem kvartalu predviđena objava postupka 
javne nabave za radove. Navodi da bi se, ukoliko sve bude kako treba, s radovima moglo 
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započeti prije kraja ove kalendarske godine, odnosno u drugoj polovici 10.-og ili u 11.-om 
mjesecu.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Mariu Bratuliću, izvolite.

MARIO BRATULIĆ pozdravlja svih i navodi da je njegovo pitanje usko vezano uz klimatske 
promjene i ekstremne vrućine. Navodi da svakodnevno komunicira s poljoprivrednim 
proizvođačima, pa da ga interesira kakva je situacija s navodnjavanjem i što se po tom pitanju 
čini.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelniku Eziu Pinzanu, izvolite.

EZIO PINZAN pozdravlja svih i navodi da je gradnja sustava navodnjava u našoj Županiji jako 
važna, da je sustav u Valturi u punoj funkciji, da se tamo navodnjava 440 hektara, da je nedavno 
dovršen sustav Červar Porat – Bašarinka na području Grada Poreča koji je spreman za upotrebu 
i da je trećina poljoprivrednih površina koje se mogu navodnjavati priključena na sustav 
navodnjavanja. Ističe da je još jedan važan segment pilot projekt koji se provodi u suradnji s 
agronomskim fakultetom koji definira potrebe za korištenjem vode i optimalno korištenje vode na 
vrlo visokom znanstvenom nivou što će biti pomoć budućim proizvođačima koji će koristiti 
sustave navodnjavanja. Navodi i da su na području Grada Umaga, odnosno u Petroviji imali 
izdanu građevinsku dozvolu za gradnju sustava za navodnjavanje na 550 hektara većinom za 
potrebe proizvođača industrijske rajčice te da je ta građevinska dozvola ukinuta na zahtjev 
Županije te da je trebalo preprojektirati sav sustav na način da sada imamo lokacijsku dozvolu i 
dva sustava na tom području za koje se očekuje izdavanje građevinske dozvole početkom rujna 
ili krajem kolovoza kako bi bili spremni kandidirati gradnju sustava na intervenciju 7401 
Strateškog plana zajedničke poljoprivredne politike 2023.-2027. Radi se o 100% bespovratnim 
sredstvima koje provodi Ministarstvo poljoprivrede i  pravo je to razdvajanje sustava na dvije faze 
bilo potrebno jer je maksimalna visina investicije 15.000.000,00 EUR, a takav sustav ne bi mogli 
cjelovito izgraditi samo s jednim natječajem, pa će on biti izgrađen kroz dvije faze. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelniku i daje riječ vijećnici Terezi Banić, izvolite.

TEREZA BANIĆ, IDS-DDI pozdravlja svih i navodi da ima dva pitanja za pročelnicu Percan. Da 
li će se od jeseni ukinuti ili uvesti koji novi srednjoškolski program te koliko imamo upisanih 
prvašića u pedagošku godinu 2024./2025. i koliko je to u usporedbi s prijašnjom godinom. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Patriciji Percan, izvolite.

PATRICIA PERCAN navodi kako su jučer izašle preliminarne liste programa, navodi da nema 
ukidanja srednjoškolskih programa u odnosu na prošlu godinu, a da su novost dva nova 
programa u dislociranom odjelu gospodarske škole u Umagu i to prirodoslovno-matematička 
gimnazija i jezična gimnazija. Ističe da se nastavlja trend jačanja interesa za strukovne programe, 
dok je trenutno malo manji interes za gimnazije. Vezano za upise prvašića, pročelnica navodi da 
će govoriti općenito o brojkama obzirom da su upisi još uvijek u tijeku, odnosno ne o upisanim 
učenicima, nego o školskim obveznicima. U tom smislu navodi da je prošle godine bilo 1920 
školskih obveznika, a da ta brojka ove godine iznosi 2023, dakle 103 više školskih obveznika 
nego pošle godine. Ističe da su upisi još u tijeku, pa da još uvijek nije poznat točan broj odgoda, 
obzirom da se županijska povjerenstva čiji su sastavni dio i sami liječnici još uvijek sastaju i pišu 
se rješenja te da će, obzirom na navedeno, proći još neko vrijeme dok budu imali točne podatke. 
Ističe da je ove godine nešto veći broj prvašića, ali još uvijek nisu dostupni podatci o tome koliko 
će biti upisanih, a koliko će dobiti odgodu, pa biti upisani sljedeće godine.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelnici i daje riječ vijećniku Slavenu Boljunu, 
izvolite.
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SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! pozdravlja svih i navodi da ima pitanje o prostoru kao važnom 
resursu, ističe da će klimatske promjene još dodatno pogoršavati stanje te postavlja pitanje na 
koji način Istarska županija štiti svoj prostorni plan. Također navodi da su svi ovih dana čitali o 
još jednoj prenamjeni u Bujama. Ističe da ne bi to pitanje postavljao na Skupštini da nije uočio 
podatak kako je odbijeno mišljenje Zavoda za prostorno uređenje Istarske županije koji je rekao 
da su određeni prostorni planovi u protivnosti sa Zakonom o prostornom uređenju, ali i prostornim 
planom višeg reda, a to je županijski prostorni plan. Nastavno na navedeno vijećnik postavlja 
pitanje što u ovakvim situacijama kada gradovi i općine ne ispoštuju mišljenje Zavoda, na koji 
način županija štiti poslovni plan i koje radnje poduzima, a drugo pitanje je vezano za Kaštijun, 
odnosno konkretno da li je sklopljen ugovor za preuzimanje viškova i pod kojim uvjetima. Vijećnik 
ističe da se nada da će, s obzirom na mišljenje Ministarstva gospodarstva o mogućoj različitoj 
cijeni za one koji dovode prekomjerne količine i one koji su unutar gabarita, stimulirati gradove s 
tim uvjetima da smanje prekomjerne viškove, a da financijski teret ne padne opet na leđa 
Kaštijuna.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelniku Mirku Radoloviću, izvolite.

MIRKO RADOLOVIĆ pozdravlja svih i konstatira da je, sukladno zakonu, mišljenje Zavoda za 
prostorno uređenje Istarske županije neobvezujuće te da se dešavaju situacije u kojima se ta 
mišljenja ne poštuju i da je to onda preuzimanje odgovornosti od strane jedinica lokalne 
samouprave za njihove postupke. Navodi da ne zna da li su pokrenuti kakvi postupci nakon što 
mišljenje Zavoda nije bilo ispoštovano, ali da to može provjeriti s Zavodom za prostorno uređenje 
koje bi se pravne radnje službeno mogle poduzeti od strane Istarske županije, odnosno da li se 
može na neki način reagirati prijaviti ili slično s obzirom da mišljenje nije obvezujuće.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana Tuliu Demetliki, izvolite.

TULIO DEMETLIKA pozdravlja svih i navodi da sporazum koji se je trebao potpisati između 
komunalaca i samog Kaštijuna nije potpisan jer je na prošloj Skupštini dogovoreno da će svi 
troškovi za sada ići iz Kaštijuna dok je to moguće iz sredstava koje prihoduje Kaštijun iz usluge 
koju pruža komunalcima. Ističe da nije potpisan sporazum s komunalcima o dodatnom plaćanju, 
nego da će se plaćati koliko može izdržati Kaštijun do tog trenutka. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje zamjeniku župana i ponovno daje riječ vijećniku 
Slavenu Boljunu, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! ističe da, iako samo mišljenje jest neobvezujuće, ali da, ako je 
sam Zavod, kao institucija Županije rekao da je nešto protivno zakonu i prostornom planu višeg 
reda, postoje alati poput prijedloga za ocjenu zakonitosti iz Zakona o upravnim sporovima i 
inspekcijskog nadzora prema Zakonu o prostornom uređenju, pa stoga moli da mu se to pismeno 
dostavi. Što se tiče Kaštijuna, nada se da će se na neki način stimulirati gradove koji donose 
prekomjerne količine da ih smanje. Vijećnik također moli da se još prokomentira činjenica da je 
postojao iskaz gradova i općina vezano za ugradnju kompostana, pa postavlja pitanje da li u tom 
procesu ima nekih novih informacija.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana Tuliu Demetliki, izvolite.

TULIO DEMETLIKA ističe da raspolaže s novim informacijama, navodi da se Plan gospodarenja 
otpadom usklađuje s gradovima i općinama i da je zadnji pozitivan primjer došao od komunalca 
Herkulanea koja je, prema Izradi poslovnog plana i Plana gospodarenja otpadom predložila 
određene lokacije i za kompostanu i za biopostrojenje. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje zamjeniku župana i daje riječ vijećniku Zdenku Plišku, 
izvolite.
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ZDENKO PLIŠKO, IDS-DDI pozdravlja svih i napominje da ima pitanja vezana za interese 
umirovljenika. Ističe da je ranije već postavljao pitanja vezana za jedinstvene cijene u svim 
domovima umirovljenika, a naročito u onim domovima čiji je osnivač Istarska županija, pa ga i 
sada zanima kakva je cijena u domovima umirovljenika čiji je osnivač Istarska županija, a također 
traži i podatak o cijenama domova kojima upravljaju jedinice lokalne samouprave. Napominje da 
mu se odgovor na pitanje može dostaviti i pismeno. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, konstatira da će vijećnik odgovor na svoje pitanje 
dobiti pismeno i daje riječ vijećnici Hani Glavinić, izvolite.

HANI GLAVINIĆ, IDS-DDI pozdravlja svih i navodi da će postaviti dva pitanja. Prvo pitanje 
upućuje pročelnici Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, Patriciji Percan. 
Obzirom da se bliži nova školska pedagoška godina, a da se je na ranijim sjednicama Županijske 
Skupštine raspravljalo o prijevozu učenika, vijećnica ovim putem moli za informaciju što će ove 
pedagoške godine biti s prijevozom učenika te hoće li Istarska županija i dalje nastavljati 
nabavljati nova kombi vozila u mjestima gdje je to potrebno. Drugo pitanje vijećnica upućuje 
pročelniku Upravnog odjela za održivi razvoj Mirku Radoloviću. Ističe da je početkom godine na 
jednoj od sjednica postavljeno vijećničko pitanje koje se je odnosilo na sufinanciranje programa, 
odnosno projekata ravnomjernog razvitka te da je tada rečeno kako je potrebno donijeti izmjene 
predmetnog pravilnika kako bi se mogao raspisati javni poziv. Nastavno na navedeno moli za 
informaciju što je s tim javnim pozivom.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Patriciji Percan, izvolite.

PATRICIA PERCAN zahvaljuje na pitanju i navodi da je županija u obavezi organizirati prijevoz 
za učenike osnovnih škola, da to čini svake godine na način da se provodi postupak javne nabave 
te da je to nešto što je Upravni odjel za obrazovanje, sport i tehničku kulturu inicirao prema 
Odsjeku za javnu nabavu. Ističe da ima određenih sitnih promjena u smislu da se uvode nove 
relacije ukoliko imamo prvašiće na relacijama na kojima to prije nije bila praksa. Nadalje navodi 
da se nastavlja s nabavkom kombi vozila za područja koja su teže pristupačna i gdje veliki i 
srednji autobusi ne mogu doći do kuća. Navodi da je ove godine u proračunu osigurano 
135.000,00 eura, odnosno 45.000,00 eura po kombi vozilu za tri kombi vozila od kojih su dva 
namijenjena za sjevernu Istru za područje Buja, konkretno za Talijansku osnovnu školu Edmondo 
De Amicis Buje i za Osnovnu školu Mate Balota Buje, dok je treće vozilo namijenjeno za Osnovnu 
školu Vazmoslav Gržalja Buzet, škola će sama provesti postupak javne nabave. Što se tiče 
prijevoza srednjih škola, ističe da to nije obaveza Istarske županije, već da učenici koriste javni 
linijski prijevoz o kojemu odluku donosi nadležno ministarstvo najčešće tijekom ljetnih praznika i 
to je nešto što se trenutno još uvijek očekuje.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelniku Mirku Radoloviću, izvolite.

MIRKO RADOLOVIĆ navodi da je pravilnik koji je bio najavljen donijet nakon javnog 
savjetovanja te da je odmah po donošenju raspisan poziv za dodjelu sredstava. Ističe da je poziv 
bio raspisan krajem 4. mjeseca na 60 dana kako bi se općine imale vremena javiti. Navodi da je 
javni poziv sada završen i da je povjerenstvo napravilo evaluaciju projekata te da je prijedlog 
odluke trenutno u daljnjoj proceduri donošenja akta župana nakon čega će se potpisati ugovori 
s jedinicama lokalne samouprave koje su zadovoljile uvjete iz pravilnika. Navodi da je u 
proračunu Istarske županije ove godine planirano 150.000,00 eura te da će prema sadašnjoj 
procjeni, cjelokupan iznos biti podijeljen i to na pet jedinica lokalne samouprave. Projekti koji se 
financiraju, s obzirom da je već provedena evaluacija, jesu projekti koji se tiču cesta, proširenja 
groblja, dječjih igrališta i drugo što je lokalnoj zajednici zaista nužno za razvitak. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelniku i daje riječ vijećnici Tatjani Tomaić, izvolite.
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TATJANA TOMAIĆ, HDZ pozdravlja svih i navodi da je na 20. sjednici Skupštine Istarske 
županije postavila pitanje vezano za tvornicu cementa Calucem u Puli te da je dobila odgovor od 
pročelnika Radolovića na čemu mu zahvaljuje, ali ističe kako smatra da je to pitanje o kojemu bi 
županijski vijećnici trebali dalje raspravljati pogotovo u eri klimatskih promjena jer da je situacija 
u Puli neizdrživa. Ističe da su građani Pule ujedno i stanovnici Istarske županije, ima nas 60 
tisuća i to jako utječe na njihovo zdravlje. Navodi kako je poznato da postoji mogućnost prelaska 
na plin što je, kako pretpostavlja, tvornici skupo, ali ističe da pogon na fosilna goriva više nije 
održiv i to pogotovo zato jer imaju jako visoki limit dozvole za sumporni oksid, a da je činjenica 
da nemaju obvezu mjeriti najveću peć jer da to nije propisano dozvolom. Ističe da su stanovnici 
Pule u teškoj ekološkoj situaciji i da je onečišćenje puno veće nego u drugim tvornicama. 
Nastavno na navedeno moli župana i vijećnike da nešto institucionalno poduzmu da se situacija 
poboljšala, kako bi se smanjilo onečišćenje zraka i našli neki način da tvornica prijeđe na plin. 
Apelira da se situacija shvati ozbiljno i da se napravi ono što je moguće da se popravi situacija u 
Puli. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ županu Borisu Miletiću, izvolite.

ŽUPAN pozdravlja svih i prihvaća inicijativu vijećnice Tajane Tomaić. Ističe da se ono što 
Županija može unutar svojih upravnih tijela i nadležnosti napraviti, sastoji od razgovora s 
upravom Calucema i njihovim vlasnicima. Navodi da svaka tvornica, pa tako i Calucem, posluje 
u skladu s izdanim potrebnim dozvolama, da se ovdje konkretno radi o okolišnoj dozvoli koja je 
na snazi i da dok je ona kao takva na snazi Županija nema mehanizama kojima bi tvrtku prisilila 
na takav pothvat. Župan ističe da će preuzeti na sebe obvezu razgovarati s upravom i vlasnicima 
Calucema na tu temu, ali drži da u ovom trenutku Istarska županija nema konkretan alat kojim bi 
ih na to primorali dok posluju u skladu s važećom okolišnom dozvolom. Navodi da je problem 
cementare poznat već desetljećima, smatra da je situacija bolja nego što je bila prije 20-ak godina 
te da je tvrtka uložila u određene mjere zaštite okoliša. Navodi da bi vjerojatno svi bili sretniji da 
cementara nije u centru grada, već negdje drugdje, ali da svi znamo što znači premještanje 
takvog pogona. S jedne strane uvijek razgovaramo o tome da nam treba proizvodnja, cementara 
zaista proizvodi kvalitetan proizvod, 99,9% tog proizvoda izvozi na svjetsko tržište, ali s druge 
strane moramo voditi računa o tome koji utjecaj to ima na okoliš i na građane. Župan ponovno 
ističe da na sebe preuzima obvezu razgovarati i vidjeti da li uprava može preusmjeriti proizvodnju 
na novi energent i u kojem vremenskom roku. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i ponovno daje riječ vijećnici Tatjani Tomaić, 
izvolite.

TATJANA TOMAIĆ, HDZ zahvaljuje županu i predlaže da bi možda bilo dobro pozvati 
predsjednika Uprave Calucema ili direktora na jednu od sjednica Županijske skupštine da proba 
objasniti koje su poteškoće. Ističe da je činjenica da nema mnogo takvih tvornica u Europi, da su 
skoro svi prešli na plin i smatra da Županija ima dužnost reagirati. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećnici Tamari Brussich, izvolite.

TAMARA BRUSSICH, IDS-DDI pozdravlja svih i napominje da se obraća u svojstvu 
potpredsjednice Skupštine te se poziva na Poslovnik o radu Skupštine Istarske županije i na tri i 
pol godine mandata. Ističe da nije ponosna na to da Županijska skupština još uvijek nema drugog 
potpredsjednika. Nadalje ističe da ne želi biti sama jer da to nije uredu i navodi da Poslovnik 
Skupštine jasno govori o mogućnost imenovanja drugog potpredsjednika i propisuje način na koji 
se on izabire iz redova oporbe. Predlaže predsjednici Skupštine da do prve sljedeće sjednice 
sazove međustranački kolegij, kako to piše u Poslovniku i da se sa šefovima klubova dogovori i 
imenuje drugi potpredsjednik ili potpredsjednica Skupštine. Smatra da ova Skupština to 
zaslužuje, da je Istra jedna županija, odnosno regija koja živi zajedništvo, pa stoga moli da se 
imenuje drugi potpredsjednik. Ističe kako smatra da prijedlog nije potrebno staviti na glasanje jer 
da je Predsjednica toga svjesna kao i svi ostali vijećnici.   
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Ivanu Iskri, izvolite.

IVAN ISKRA, MOŽEMO! pozdravlja svih i navodi da je njegovo današnje pitanje vezano za 
obnovu zgrade Admiraliteta u Puli. Ističe da je navedena zgrada u vlasništvu Republike Hrvatske, 
a da je zajedno koriste Ministarstvo financija, Carinska uprava, Porezna uprava i Istarska 
županija. Navodi da je sama zgrada izgrađena 1861. godine te da joj je potrebna sveobuhvatna 
sanacija koja se procjenjuje na više od 5.000.000,00 kuna obzirom da je objekt kulturno dobro te 
da je za samu sanaciju potrebno angažirati ovlaštene izvođače kao i provesti zahvate pod 
nadzorom nadležnog konzervatorskog odjela. Vijećnik postavlja pitanje postoji li volja države, na 
temelju inicijative Županije, da se ta zgrada konačno obnovi jer ona kao takva predstavlja jedno 
svojevrsno ruglo na samoj Rivi obzirom da su 2019. godine i otpali dijelovi betonskog komada i 
da je postavljena zaštitna skela, a da će se svi složiti da takva reprezentativna zgrada zaslužuje 
obnovu. Obzirom na navedeno moli za odgovor o mogućnosti obnove i financiranja putem 
fondova. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ pročelnici Ivani Mihalić Fabris, izvolite.

IVANA MIHALIĆ FABRIS pozdravlja svih, zahvaljuje na pitanju i navodi da je vlasnik zgrade 
Republika Hrvatska, da je Istarska županija jedan od korisnika, uz ostale institucije Republike 
Hrvatske. Navodi da se u toj zgradi nalazi veći broj službenika i da je Županiji u interesu da zgrada 
bude funkcionalna i energetski učinkovita obzirom da službenici u ljetnim mjesecima rade u 
uvjetima koji su jako teški i zahtjevni obzirom da se u toj zgradi ne smiju postavljati nove klime. 
Ističe da se intenzivno radi na tome da se zgrada rekonstruira, ali da problem stvara situacija da 
se zgrada koristi namjenski za rad uprave, a da je ona pod konzervatorskom zaštitom, pa da 
stoga do sada nisu bili otvoreni natječaji koji bi bili u koliziji. Ističe da postoje najave iz Ministarstva 
državne imovine da bi u polovici 2025. godine mogli izaći takvi natječaji. Istarska županija je još 
2018./2019. godine ishodila akt za rekonstrukciju te zgrade i tada je troškovnik bio oko 
40.000.000,00 kuna, a svjesni smo da su ti troškovi s odmakom od 5-6 godina vjerojatno i duplo 
narasli. Taj projekt bi trebalo revidirati, što će se i učiniti u razdoblju do mogućih otvaranja 
fondova. Što se tiče situacije sa skelom, pročelnica ističe da je Županija primorana na taj način 
osigurati to područje od eventualnih neugodnih situacija što se tiče prolaznika, vozila itd. Navodi 
da se je, kada se desio incident koji je vijećnik Iskra spomenuo, tražilo od Ministarstva državne 
imovine pomoć u sufinanciranju saniranja hitnih dijelova elemenata koji su opasni, međutim, 
Županija je dobila odbijenicu. Istarska županija je radi sigurnosti korištenja te zgrade angažirala 
statičare vještake koji su detaljno pregledali zgradu, dali smjernice za hitnim uređenjem i za 
dugoročnom rekonstrukcijom. Navodi da se je ispoštovalo sve što se je moglo da bi zgrada bila 
zaštićena. Ističe da se radi intenzivno na tome i da će Skupština biti obaviještena o svim 
konkretnim mjerama. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ vijećniku Fedoru Kompasu, izvolite.

FEDOR KOMPAS, MOŽEMO! pozdravlja svih i navodi da ima dva pitanja prema županu ili 
njegovim suradnicima. Prvo pitanje je kakva je trenutna situacija s projektom modernizacije 
Istarskih željeznica te da li se u konačnici planira proboj željezničkog tunela kroz Učku radi spoja 
s Rijekom, a drugo pitanje je da li je u planu da Hrvatske željeznice na temelju građanske 
inicijative o uvođenju dodatne linije za učenike nabave još jednu garnituri vlaka budući da 
trenutna situacija ne može zadovoljiti istovremeno potrebe učenika u Puli i u Pazinu?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje riječ zamjeniku župana Tuliu Demetliki, izvolite.

TULIO DEMETLIKA zahvaljuje na pitanju i navodi da, što se tiče rekonstrukcije i modernizacije 
istarskih pruga, ministar Butković koji je na čelu Ministarstva mora, prometa i infrastrukture je 
prije par mjeseci potpisao i u Pazinu je bila prezentacija za izradu projektne dokumentacije 
vezano za rekonstrukciju i modernizaciju te pruge. Navodi da je intencija da se i ta dionica pruge, 
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uz pomoć našeg bivšeg europarlamentarca Valtera Flega, uvrsti u Europske dionice koje se 
planiraju financirati iz fondova i vjeruje da će u narednim godinama doći do te realizacije. Navodi 
da će proboj željezničkog tunela biti u nekom drugom planu i da Istra već i povezivanjem s 
Europom prema Ljubljani i prema Trstu dobiva jako puno. Ističe da se želi smanjiti promet po 
cestama jer da je Istarska županija, kada govorimo o zaštiti okoliša, jedna od županija koja 
najveće zagađenje doživljava upravo iz prometa. Kada bi se uspjelo veći dio prometa prebaciti 
na željeznicu i na avione sigurno bi se smanjilo zagađenje okoliša. Što se tiče drugog pitanja, 
Upravni odjel za održivi razvoj, u sklopu kojega je i Odsjek za promet, je s hrvatskim željeznicama 
u stalnom kontaktu oko modernizacije. Vezano za prijevoz učenika, zamjenik župana vjeruje da 
je s ubacivanjem novih vlakova i ruta postignut cilj i da su djeca zadovoljna s prijevozom, ali se 
obvezuje to provjeriti i dati povratnu informaciju.     

Ad-3.
Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o otvaranju posebnog računa 

Županijskog poglavarstva – Fond za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Pinzanu za kratko uvodno obrazloženje, 
izvolite.

EZIO PINZAN predlaže Predsjednici da uvodno izlaganje bude za sve 3 točke s obzirom da 
su usko povezane pa nakon toga možemo otvoriti raspravu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE odgovara potvrdno.

EZIO PINZAN navodi da će reći par riječi o Fondu, kako bi dodatno pojasnio današnje 
prijedloge izmjena. Riječ je o izmjenama Odluke o osnivanju i radu našeg Fonda za razvoj 
poljoprivrede i agroturizma Istarske županije. Fond je osnovan 24. ožujka 1995. godine, to je 
skoro 30 godina, kao poseban račun poglavarstva Istarske županije bez pravne osobnosti. 
Odlukom ove Skupštine, koja je bila vizionarska, dalekosežna i jedino je Istarska županija u 
Republici Hrvatskoj donijela tu Odluku s 2 najvažnija cilja, udruživanje sredstava JLS i Istarske 
županije a time i veće mogućnosti za razvoj poljoprivrede i agroturizma sukladno Strategiji 
razvoja Istarske županije, koja je taj razvoj definirala. Definirala ga je poljoprivredna strateška 
gospodarska grana te da su agroturizmi mehanizam valorizacije poljoprivrednih proizvoda i 
cjelovitog održivog razvoja ruralnih područja Istre. Izmjenama Zakona i podzakonskih akata 
vezanih uz proračun županija i jedinica lokalne samouprave, 2011. godine zatvoren je taj 
poseban račun Fonda te su sredstva pripojena Proračunu Istarske županije kao posebna 
aktivnost ili program unutar Upravnog odjela za poljoprivredu. 
Kroz ovih 30 godina u Fond smo udružili sredstva JLS, Lovačkog saveza te Istarske županije. 
Republika Hrvatska je u jednom trenutku dala vrlo važnu potporu radu Fonda na način da je 
udružila sredstva u iznosu od 9 milijuna kuna što je u tom trenutku doprinijelo većim 
mogućnostima kako kreditiranja poljoprivrednika tako i razvoju poljoprivrede Istre. Na našu 
žalost, ni jedna Vlada nije imala sluha da udružena sredstva trajno prepusti Fondu, trajno 
prepusti našim poljoprivrednicima, već smo dobili direktan nalog Ministarstva financija RH da 
se ta sredstva vrate u državni proračun. Nakon toga s Ministarstvom financija potpisali smo 
sporazum o povratku sredstava na način da kada su sredstva plasirana kroz kredite, budu 
vraćena od korisnika, da ih mi redovito uplaćujemo u proračun. Na taj način, važno je za 
istaknuti da smo od 9 milijuna kuna do dana današnjeg uplatili 8.350.000 kuna, tako da je 
preostalo za uplatu još 650.000 kuna odnosno 90.000 eura koje smo kroz sporazum dužni 
uplatiti u naredne 3 godine. Bez tih državnih sredstava do kraja 2023. godine uplaćeno je u 
Fond 7.3 milijuna eura, oko 55 milijuna kuna. Gradovi i općine uplatili su 24 posto, lovački 
savez 10 posto, a Istarska županija 66 posto iz 2 izvora financiranja, jedna je direktno iz 
proračuna a 50 posto Odlukom Skupštine kod osnivanja da se svi prihodi koji se prihoduju od 
gospodarenja državnim poljoprivrednim zemljištem, da li zakup, prodaja ili najam zemlje, da 
budu prihod Fonda. Nakon što su ta sredstva prihodovana, u tih 30 godina dodijeljeno je 1.219 



16/36

kredita u ukupnom iznosu od 37,3 milijuna eura te smo na taj način pomogli gotovo svim 
poljoprivrednicima iz Istarske županije. Omogućili smo korištenje bespovratnih sredstava iz 
EU jer smo predfinancirali njihove projekte koje su kandidirali na bespovratna sredstva 
većinom iz programa ruralnog razvoja RH te razvili agroturizme i ruralno područje Istarske 
županije. Svake godine podnosimo izvještaj Skupštini o radu Fonda te svi vijećnici imaju uvid 
u ovo poslovanje o kojem govorim. Većina korisnika redovito izvršava svoje obaveze prema 
Fondu i na tome smo ih zahvalni. Postoji određeni, vrlo mali broj korisnika, prvenstveno 
stočara, koji uz redovito poslovanje vrlo teško odvajaju sredstva za povrat kredita te nam 
redovito upućuju zahtjeve za prolongaciju, odgodu ili reprogramaciju kreditnih obaveza, što im 
mi kao Upravni odjel Fonda redovito omogućavamo. Cilj Fonda je pomoći našim 
poljoprivrednicima da se razviju i opstanu a zadnja opcija nam je kreditnim obvezama uništiti 
jednu poljoprivrednu proizvodnju. Tako smo i na ovoj Skupštini donijeli Odluku za vrijeme 
Covida, o šestomjesečnom beskamatnom počeku za sve korisnike, što je njima dobro došlo 
kako bi mogli konsolidirati svoje poslovanje. Želim se ovdje zahvaliti i zamjeniku župana, 
gospodinu Demetliki, koji je nadležan za poljoprivredu i našem županu na razumijevanju i 
podršci koju je dao našim poljoprivrednicima, u prvom redu našim stočarima i proizvođačima 
mlijeka s kojima smo održali više sastanaka. Kreiranjem de minimis programa i direktnim 
potporama našim poljoprivrednicima dodjeljujemo godišnje bespovratna sredstva kako bismo 
im olakšali poslovanje i opstanak. Zadnjom državnom revizijom koju smo imali, dobili smo 
pozitivno mišljenje na rad Fonda i preporuke koje smo u potpunosti prihvatili. Danas kroz ove 
3 Odluke, su upravo preporuke državne revizije koje će prvom Odlukom o izmjenama i 
dopunama o otvaranju posebnog računa županijskog poglavarstva Fonda za razvoj 
poljoprivrede promijeniti svoj naziv u Program za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre. Po 
reviziji i de facto i de iure, on nema svoju pravnu osobnost nego je on jedna aktivnost i s 
pravom se mora zvati Program. Taj Program više neće imati upravni odbor nego će imati 
Povjerenstvo za dodjelu kredita koje će razmatrati sve pristigle zahtjeve. Nakon što 
Povjerenstvo da prijedlog za dodjelu kredita županu, župan će donijeti Odluku o dodjeli kredita 
i opunomoćiti putem specijalne punomoći, pročelnika da potpiše ugovor o kreditu za svakog 
korisnika kojem je Odlukom dodijeljen kredit. U toj Odluci je definirano da Povjerenstvo 
podnosi svake godine izvješće, kao što je to bilo i do sada, ovom predstavničkom tijelu. Druga 
Odluka o je o Pravilniku Fonda kojeg danas imamo na snazi, koji omogućuje rad Fonda, on 
kroz cijeli svoj tekst, riječ Fond zamjenjuje s Programom, a Pravilnik se više ne zove Pravilnik 
o radu Fonda nego Pravilnik o korištenju sredstava za provedbu programa razvoja 
poljoprivrede i razvoja agroturizma Istre. Treća je Odluka po preporuci državne revizije, 
Odluka koju smo mi donijeli osnivanjem ovog Fonda, da su sredstva od raspolaganja državnim 
poljoprivrednim zemljištem, prihod ovog Fonda, revizija preporuča da se o tome donese 
posebna Odluka. Danas predlažemo donošenje Odluke kojom predlažemo da sva sredstva 
koja županija prikupi od gospodarenja poljoprivrednim zemljištem budu sredstva upravo 
namijenjena za Program razvoja poljoprivrede i agroturizma Istre.        

POTPREDJEDNICA SKUPŠTINE grazie assessore Pinzan. Otvaram raspravu objedinjenu 
po sve tri točke, u ime klubova, kolega Iskra, pa Bratulić, izvolite, prego. 

IVAN ISKRA u ime kluba Možemo!-Zelena alternativa-OraH želi se osvrnuti na nalaz 
revizije odnosno prije toga bi naglasio važnost ovog Fonda za razvoj poljoprivrede, 
šumarstvo, ribarstvo i vodno gospodarstvo i njegovu ulogu. Želi ukazati na neke 
nepravilnosti, nepoštivanje procedura koje su sami propisali a nisu primjenjivali. Radi se o ne 
naplaćenim potraživanjima i formiranju jedinstvene evidencije. Naime u nalazu revizije stoji 
da je unatoč činjenici da je županija još u lipnju 2020. godine donijela proceduru o 
postupanju stručne službe Fonda pri naplati dospjelih neplaćenih potraživanja, do 5. lipnja, 
kada je bila revizija, nema ustrojenu evidenciju pokrenutih postupka naplate potraživanja za 
daljnje zajmove. Jednim dijelom je moje pitanje da li je pokrenut postupak kako bi se ustrojila 
takva evidencija budući da je to revizija jasno konstatirala u svojem nalazu. Revizijskim 
postupcima izvršen je uvid u 30 ugovora, zaključenih od 2003. godine do 2018. a prema 
kojima stanje potraživanja s osnove odobrenih zajmova te redovitih i zateznih kamata 
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koncem 2022. godine iznosi 15 milijuna kuna. Naime ovo je izvješće za 2022. godinu i 
govorim u kunama jer su kune bile i dalje platežno sredstvo. Uvidom u analitičke kartice, 
dužnici dug u cjelokupnom iznosu dospjelom do konca 2022. godine, nisu podmirivali ili su 
platili samo manji dio glavnice. Prema navedenim dužnicima županija nije aktivirala naplatu. 
Više puta smo upozoravali na transparentnost u objavi podataka te bi željeli dobiti neke 
odgovore. Koje su sve konkretne mjere poduzete ili se planiraju poduzeti kako bi se ispravile 
nepravilnosti i osigurala transparentnost i učinkovitost rada Fonda odnosno u budućnosti, 
Programa?  
Pod drugu točku, vezano je za rad Fonda odnosno kako Istarska županije planira poticati 
razvoj ekološke poljoprivrede te koje mjere su već poduzete ili se planiraju poduzeti kako bi 
se povećala ekološka poljoprivredna proizvodnja te podržali lokalni ekološki proizvođači. 
Želio bih podsjetiti da smo tijekom godine imali više inicijativa u kojima smo se zalagali za 
poljoprivrednu proizvodnju, prilagali smo i amandmane na sam rad Fonda. Nažalost, 
amandmani nisu usvojeni pa bih želio istaknuti prednosti koje su poticanje za ovakvu 
ekološku proizvodnju u Istri. Osim očuvanja okoliša tu je i održivost. Ekološka poljoprivreda 
potiče od državne poljoprivredne prakse koje mogu dugoročno očuvati prirodne resurse. 
Omogućava zdravlje i sigurnost hrane, tu bih želio podsjetiti na onu inicijativu koju smo imali 
da se povežu ekološki proizvođači sa sadašnjim programom koji je Ministarstvo obrazovanja 
napravilo, a to je za plaćanje besplatnog obroka u školi. Imamo pozitivne primjere gdje su 
neke JLS otvorile takve natječaje, da se mogu ekološki proizvođači javiti tijekom cijele 
godine. I Republika Hrvatska donijela je Akcijski plan razvoja ekološke poljoprivrede za 
2023.-2030. koji predviđa razne mjere i potpore. Zanima nas planira li se i dalje razvoj 
ekološke poljoprivrede na razini Istarske županije.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnika Bratulića u ime kluba HDZ-a, izvolite. 

MARIO BRATULIĆ u ime kluba HDZ želi istaknuti samo pozitivne stvari vezano za Fond za 
poljoprivredu. Kad sagledamo što je sve učinjeno po pitanju poljoprivrede a isto tako kad 
pogledamo koliko je novaca povučeno u Istarskoj županiji kroz programe ruralnog razvoja, 
sigurno ne bi toliko novaca bilo povučeno da nije postojao Fond. On je pred financirao 
određene projekte koji kad danas pogledamo medije, koliko se ti projekti pojavljuju i koliko su 
značajni za Istru i razvoj agroturizma, onda apsolutna podrška programu. Što se tiče 
ekološke proizvodnje, tu imam svoje mišljenje, mi koji imamo doma desetke hektara zemlje, 
znamo što to znači. Apsolutna podrška programu, ako je bilo i nekih revizijskih problema, 
mislim da je ovo razdoblje Covida i krize koje se dogodila prije par godina, koliko ja imam 
informaciju kao posebni savjetnik ministrice, stočari su bili u teškoj situaciji i kroz te 
razgovore i komunikaciju uspjelo se ljudima pomoći da prežive. Sjećam se još 2015. godine, 
bilo je jedno predavanje o europskim sredstvima gdje sam ja sudjelovao, gdje smo baš Fond 
za razvoj poljoprivrede iskazali kao jedan pozitivan primjer o europskim sredstvima koja su 
trebala početi dolaziti. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu, vijećnik Boljun, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, Možemo! ističe da će podržati ulaganja u poljoprivredu i svaka pomoć 
poljoprivrednicima dobro dođe. S obzirom na klimatske promjene, sve će više trebati 
lokalizirati proizvodnju. Važno nam je da sve s lokalnim novcem bude transparentno. Isto 
tako drago nam je da je u 12. mjesecu prihvaćen naš amandman za Pravilnik. Hoće li se 
objaviti ta lista sukladno članku za koji je podnesen amandman?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu te napominje da se sjednici pridružio Ivan 
Jakovčić, te je sada 36 vijećnika. Daje riječ pročelniku Pinzanu. 

EZIO PINZAN navodi da će nastojat u kratkim crtama odgovoriti. Zahvaljuje se na podršci 
vijećnika i pohvalama a isto tako i na pitanjima. Ideja Fonda je bila da bude apsolutno 
transparentan. U samoj Odluci o osnivanju napisano je da se jednom godišnje izvještava 



18/36

Skupština. U tom izvješću o radu Fonda vi možete vidjeti sve ovo što sam ja danas ovdje 
pročitao. Koliko smo sredstva plasirali, koliko je kredita pod prisilnom naplatom i u kojem 
iznosu su krediti u prisilnoj naplati i koliki je prihod od tih kamata, od zateznih kamata. Sve 
se tamo nalazi. ono što se više puta dalo čuti je transparentnost. Mi kao Istarska županija, 
objavljujemo sve ugovore na web stranicama Istarske županije. Svi ugovori o kreditu koje su 
dobili naši korisnici, nalaze se na internetu, to sam i prošli put rekao. Mi smo ih i dužni 
objaviti. Što se tiče revizije, moram reći da smo s njima, više od 4 mjeseca, svaki dan 
raspravljali. Oni su pregledali sve naše kredite i sve naše zajmove. Njihova vizija izgleda 
evidencija i naš način vođenja, nisu jednaki ali ono što je nama iznimno bitno da zakonitost 
rada Fonda nije upitan. Mi nismo nikad otpisali niti jednu kunu jer ni ne možemo, ako se ikad 
bude otpisao neki ne naplaćeni dug to će biti na ovoj Skupštini kao ne naplativa potraživanja 
uz obrazloženje i to ćete moći samo Vi otpisati. Žao mi je što imamo velika sredstva od 
zateznih kamata, što nije cilj ovog Fonda, nije cilj da zarađujemo na kamatama, ali izlazimo 
kao Povjerenstvo, kao Upravni odjel u susret našim poljoprivrednicima a pitanje je da li više 
radimo pomoći ili štete. Po našim pravilnicima mi moramo njima zaračunavati redovitu 
kamatu, zateznu kamatu, omogućavamo im produženi rok otplate, radimo reprogram i 
spajanje kredita, što sve njima povećava troškove ali jednostavno oni u tom trenutku to nisu 
u mogućnosti, a mi, poštivajući Zakon i Odluku ove Skupštine, moramo na takve postupke 
pribjegavati. Sve je to revizija vidjela. Sve te sporne naplate koja imaju velika potraživanja a 
ne redovito plaćanje smo pojedinačno pregledali. Mi smo u stalnoj komunikaciji, i zamjenik 
župana i župan, mi još uvijek vjerujemo, a to su većinom naši stočari, da će uspjeti iznaći 
mogućnosti za povrat tih kredita. Ono što je cilj ovog Fonda je razvoj i održivost i održavanje 
naše poljoprivredne proizvodnje. 
Ekološka poljoprivreda, imamo niz programa za ekološku poljoprivredu, imamo projekt Istra 
BIO regija, koji provodi agencija AZRRI, tu je još niz edukacija, valorizacija, kuhinje i 
gastronomija s ekološkim proizvodima. Svaka ekološka poljoprivreda je prioritet u ovoj 
županiji. S Centrom Rudolf Steiner potpisali smo ugovor o razvoju bio dinamičke 
poljoprivrede koji je još viši stupanj ekološke proizvodnje, dajemo povoljne kredite, u ovom 
Pravilniku s 2 posto kamate i 3 godine odgodom plaćanja, na 11 godina za ekološku 
proizvodnju. Isto tako sufinanciramo 50 posto certifikacije poljoprivrednim proizvođačima, 
većinom drugih 50 posto certificiraju jedinice lokalne samouprave gdje se one nalaze. U 
potpunosti financiramo rad naših ekoloških Udruga kako bi se oni mogli družiti i kako bi 
mogli vidjeti primjer dobre prakse. Za kraj, ono što mi je žao, na čemu radimo već nekoliko 
godina, imali smo mogućnost dobiti od Ministarstva poljoprivrede, zahvaljujući i posebnom 
savjetniku ministrice Bratuliću, a i ministrici gospođi Vučković, Centar za sakupljanje, 
distribuciju, pakiranje i sljedivost poljoprivrednih proizvoda. Za takav Centar vrijednost je bila 
više od 10 milijuna eura, bespovratnih sredstava, ali se naši poljoprivredni proizvođači nisu 
htjeli udružiti a osnovni uvjet je da oni osnuju proizvođačku organizaciju kako bi ta sredstva 
mogli dobiti. Nismo dobili Centar ali nismo ni udružili poljoprivredne proizvođače, oni 
jednostavno u tome ne vide svrhu, a to je preduvjet da bi oni mogli izaći na tržište i 
zajednički plasirati svoje proizvode.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje pročelniku na danim objašnjenjima te daje riječ 
županu koji želi nešto dodati.

ŽUPAN želi istaknuti da nalaz Državne revizije za financijsko poslovanje Istarske županije je 
bezuvjetan. Kada Državna revizija dolazi pregledati poslovanje, možete dobiti 3 ocjene, 
negativu, uvjetnu i bezuvjetnu. Vjerujem da bi mnogi župani, gradonačelnici i načelnici bili 
jako jako sretni kad bi dobili bezuvjetan nalaz revizije za financijsko poslovanje. U ovom 
segmentu koji se odnosi na Fond, dani su određeni uvjeti, koje smo mi prihvatili. Ono što 
sam istaknuo i u razgovoru s Revizijom, Fond nije banka. Fondu nije cilj plasirati i zarađivati 
na kamatama. Fond je namijenjen pomoći poljoprivredi i gleda sve mogućnosti do one 
krajnje a to je zaštititi javni novac.             
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje i daje prijedlog Odluke na glasanje. Konstatira da 
je Skupština jednoglasno donijela

ODLUKU
o izmjenama i dopunama Odluke o otvaranju posebnog računa Županijskog 

poglavarstva – Fond za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre

Ad-4.
Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava za provedbu programa razvoja 

poljoprivrede i agroturizma Istre

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. Skupština Istarske županije 
JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o izmjeni i dopuni Pravilnika o korištenju sredstava za provedbu programa razvoja 

poljoprivrede i agroturizma Istre

Ad-5.
Prijedlog Programa korištenja sredstava od raspolaganja poljoprivrednim zemljištem 

u vlasništvu Republike Hrvatske na području Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. Skupština Istarske županije 
JEDNOGLASNO donosi

PRIJEDLOG
 Programa korištenja sredstava od raspolaganja poljoprivrednim zemljištem u vlasništvu 

Republike Hrvatske na području Istarske županije

Ad-6.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti 

Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Antić za uvodno obrazloženje. Izvolite.

GORDANA ANTIĆ pozdravlja sve prisutne te navodi da će pokušati naglasiti samo ono što je 
bitno. Proračun je bio 139 milijuna eura, 106 posto više od onog iz 2022. godine. Izvršenje u 
zdravstvenoj zaštiti je bilo u potpunosti. Sve ustanove su obavljale svoje zadatke za ono što 
su ustrojene uz to naglasak je bio u poticanju kardiovaskularne zaštite i palijativne skrbi te 
prema djeci s neurorizicima i za spolno zdravlje. U socijalnom planu je od 139 milijuna eura 
utrošeno 410 tisuća eura a izvršenje je nešto manje nego je planirano iz razloga jer se 
završava hospicij i Dom Alfredo Štiglić. Prioriteti Plana su mentalno zdravlje i zadržavanje 
kadrova u zdravstvenom i socijalnom sustavu. Taj se problem produbljuje i na njemu 
intenzivno radimo. U programu socijalne zaštite su nam i beskućnici za koje se povećalo 
izdvajanje i žrtve obiteljskog nasilja te djeca bez skrbi.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnik Boljun izvolite. 

SLAVEN BOLJUN u ime kluba MOŽEMO! navodi da bi htio iskoristiti priliku da možda 
pročelnik Glušac još malo pojasni informaciju koju nam je dao vezano za hospicij. Što te 
promjene vremenski znače? 
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu, kako nema prijavljenih zatvara 
raspravu te daje riječ pročelniku Glušcu da odgovori, izvolite.

IVAN GLUŠAC navodi da je sporazum bio potpisan između Porečko-pulske biskupije, grada 
Pule i Istarske županije vezano za sufinanciranje nabave opreme. Svaki s 33 posto a osim 
toga, u sporazumu je bilo i navedeno da se grad Pula i Istarska županija obavezuju hospiciju 
platiti godišnje do 26 tisuća eura ukoliko hospicij dokaže da mu nedostaje novaca za redovni 
rad. 130 tisuća eura Istarska županija platiti će za opremanje hospicija i to jednokratno. 
Hospicij je, kao što znate umrežen pa će biti financiran i od države. Što se tiče Sporazuma 
koji je izglasan 12. lipnja na Skupštini, u njemu je, u našem dijelu koji je izglasala Skupština, 
bilo navedeno i financiranje robe odnosno namještaja i tih potencijalno 26 tisuća eura ako 
budu potrebni za rad hospicija. U gradu Puli, na gradskom vijeću ta prva konstatacija nije bila 
na dnevnom redu. Da se ne čeka s opremom i s gradskim vijećem grada Pule, do mjeseca 
rujna, radili bi Aneks koji se odnosi na jedan dio i onda će se raditi Aneks s drugim.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno 

blagostanje Istarske županije za 2023. godinu

Ad-7.
Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 

sredstava decentraliziranih funkcija u 2024. godini između zdravstvenih ustanova nad 
kojima Istarska županija ima osnivačka prava

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Antić, izvolite.  

GORDANA ANTIĆ navodi da se radi o 2 ustanove, o Istarskim domovima zdravlja gdje je 
došlo do nekih hitnih popravaka u Poreču, potom izmjene nabave stomatoloških stolica, 
uglavnom radi se o prenamjeni 90 tisuća eura. I druga je ustanova bolnica Rovinj koja 
također je došla do potrebe jer im je prokisnuo krov kuhinje.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih 
funkcija u 2024. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 

osnivačka prava

Ad-8.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Odluke o nabavi trinaest sanitetskih vozila i Odluke 
o nabavi tri medicinska automobila za potrebe Nastavnog zavoda za hitnu medicinu 
Istarske županije - Istituto formativo per la medicina d'urgenza della Regione Istriana 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Antić, izvolite.  

GORDANA ANTIĆ navodi da je ovdje riječ o izvršavanju Plana obnove i održavanja voznog 
parka u Nastavnom zavodu za hitnu medicinu. Sanitetski odjel posjeduje 46 vozila, 5 su 
obnovljena ove godine i došli su početkom godine a 13 ih je u dolasku. Javna nabava je 
provedena te onda imamo 16 onih koji su kvalitetni te od svih 46 još su 6 u relativnom 
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dobrom stanju. Potrebna je hitna obnova tog voznog parka na kojem i radimo. Što se tiče 
Nastavnog zavoda za hitnu, prije 4 godine smo počeli s obnovom a završiti ćemo za 8 
godina, te za njih sada dolaze 3 vozila. Uz ta 3 imaju još 13, što je sveukupno 16 vozila od 
34 koja su potrebna. Sanitetski prijevoz prođe godišnje preko 1,7 milijuna kilometara, 
odnosno na žalost svake godine sve više. U samo zadnje 2 godine je povećano korištenje 
sanitetskog prijevoza za 38 posto. Imamo sve starije stanovništvo i bolesnije a isto tako 
usluga je umanjena u bolnici. Pacijenti se voze za Rijeku i vrlo često za Zagreb. Hitna 
medicinska služba prijeđe oko 600.000 kilometara. Prema standardu bi trebalo godišnje 
obnavljati 4 vozila saniteta i 3 vozila za hitnu. 
Radi žurnosti javne nabave molila bih da Odluka stupi na snagu danom objave u novinama 
da ne čekamo još 8 dana.    

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, vijećnica 
Marinela Bašić izvolite.

MARINELA BAŠIĆ, IDS ističe da nam je svima poznato da je naslijeđen stari vozni park 
Istarskih domova zdravlja. Svjesni smo da su sanitetska vozila prijevozne ambulante u koje je 
potrebno konstantno ulagati kako bi se osigurao siguran prijevoz pacijenata. Moje je pitanje 
koje će to ambulante dobiti nova vozila te koje će ispostave hitne dobiti 3 nova vozila?

GORDANA ANTIĆ ističe da mora naglasiti da je to županijska ustanova i da funkcionira kao 
jedno tijelo s ispostavama. Osobe koje su zadužene za vozni park procjenjuju koja vozila su 
za promjenu i dotrajala i tako se raspoređuju. Mogu reći da po 2 vozila saniteta idu u veće 
ispostave koje rade puno kilometara a to je zapadna obala Umag, Poreč, Rovinj. Čini mi se 
da Pazin isto 2 vozila, Pula, Labin i 5 ih se je već rasporedilo. Hitna vozila idu dva u ispostavu 
Pula i jedan u Rovinj. Nisam napomenula da će sada doći u ovim novim vozilima ležajevi koji 
rade na dugme odnosno imaju motor tako da ljudi ne moraju podizati svojim rukama što 
značajno unapređuje njihov rad. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ZAKLJUČAK
o prihvaćanju Odluke o nabavi trinaest sanitetskih vozila i Odluke o nabavi tri medicinska 
automobila za potrebe Nastavnog zavoda za hitnu medicinu Istarske županije - Istituto 

formativo per la medicina d'urgenza della Regione Istriana

Ad-9.a.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u sportu 

Istarske županije za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Percan, izvolite. 

PATRICIA PERCAN navodi da se radi o 3 točke financijskih izvješća o izvršenju programa 
naših udruga koje se financiraju iz Odjela za obrazovanje. To su sportska zajednica Istarske 
županije, školski sport i zajednica tehničke kulture. Sve su udruge dostavile izvješća, mi ih 
redovito pratimo a jednom godišnje smo u kontroli na licu mjesta. Što se tiče sportske 
zajednice Istarske županije u proračunu smo predvidjeli nešto malo manje od 400.000 eura a 
izmjenama i dopunama proračuna osigurali smo još 60.000. Slično je kod Fonda za sport, 
predviđeno proračunom je bilo nešto malo manje od 100.000 eura, izmjenama i dopunama 
proračuna smo osigurali dodatnih 114.000 eura, cjelokupni iznos je sportskoj zajednici 
isplaćen i utrošen sukladno programu.
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Što se tiče školskog sporta, u proračunu je bilo osigurano nešto malo manje od 100.000 eura, 
izmjenama i dopunama proračuna smo osigurali dodatnih 20.000 eura te je navedeni iznos 
uplaćen i istrošen. 
Posljednja udruga je zajednica tehničke kulture, koja je imala sredstava osigurana u proračunu 
i to nešto manje od 82.000 eura. S njihove strane nije bilo dodatnih traženja tako da je taj 
iznos uplaćen i istrošen sukladno programima. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom pojedinačnu, vijećnik 
Belas, izvolite. 

IGOR BELAS, SDP pohvaljuje rad pročelnice i Odjela te navodi da uvijek podržava sport u 
svakom segmentu te svaka sredstva koja su utrošena u sport pozdravlja. Htio bi dobiti 
program kako su udruge utrošile sredstva kako bi se možda moglo još nešto nadodati.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE kako nema prijavljenih zatvara raspravu, daje riječ pročelnici 
da odgovori, izvolite.

PATRICIJA PERCAN navodi da su sredstva definirana programom javnih potreba u sportu i 
u izmjeni programa a to je sve bilo na prethodnim Skupštinama, ali može se poslati ponovo, 
nije problem. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2023. godinu

Ad-9.b.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u 

školskom sportu Istarske županije za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske 

županije za 2023. godinu

Ad-9.c.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u 

tehničkoj kulturi Istarske županije za 2023. godini

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o izvršenju Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske 

županije za 2023. godini
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Ad-10.a.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za 
starije osobe Alfredo Štiglić Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić  Pola za 2023. 

godinu
10.b. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma 
za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico Pergolis“ 

Rovigno za 2023. godinu
10.c. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma 

za starije osobe Doma za starije osobe Novigrad – Casa per anziani Cittanova za 2023. 
godinu

10.d. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma 
za starije osobe Raša za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da su danas s nama prisutne ravnateljice Domova za 
starije pa otvara objedinjeno izlaganje i daje im riječ da iznesu kratka uvodna obrazloženja. 
Doris Ivanković, izvolite.

DORIS IVANKOVIĆ pozdravlja sve prisutne te navodi da će iznijeti najznačajnije događaje i 
crte iz Izvješća za 2023. godinu. Ustanova djeluje na 3 lokacije, u 2023. godini smo imali 
iznimne probleme sa zapošljavanjem kadra. U jednom periodu nam je kuhinja bila pred 
kolapsom, nismo imali dovoljan broj kuhara ali smo uspjeli regulirati to kroz prekovremeni rad. 
Na natječaje nam se nitko ne javlja a imali smo i puno bolovanja. Konstantno smo u problemu 
sa zapošljavanjem medicinskog kadra, njegovatelja i medicinskog sestara. Teško je tako raditi 
i stručan kadar nam je bio upražnjen, od socijalnih kadrova do terapeuta. U 2023. godini smo 
uspješno završili 2 Europska projekta koja smo sami kao ustanova pisali i sami vodili i 
potraživali sredstva. To je uvijek na „leđima“ jedno te istih ljudi, stručnih radnika i ravnatelja. 
Jako smo ponosni na taj dio i uspjeli smo povući sva sredstva koja su bila planirana. Ono 
najznačajnije za 2023. godinu jest revidiranje projektne dokumentacije za rekonstrukciju i 
adaptaciju zgrade u Mažuranićevoj i za zgradu u Krležinoj, za nadogradnju. Napokon smo u 
10 mjesecu uspjeli započeti radove u Mažuranićevoj 10, gdje smo Odjel za demenciju morali 
iseliti, u hospicij, s time ste više manje upoznati. S ponosom mogu reći da smo pri kraju s tim 
projektom i čekamo tehnički pregled slijedeći tjedan te u kolovozu preseljenje korisnika natrag 
u Ustanovu. Što se tiče Krležine, provedene su nabave, počinjemo krajem kolovoza sa 
radovima. Investiciju financiraju pola Istarska županija i pola grad Pula. Ono što je još 
značajno jest da smo morali prošle godine obustaviti prijem u Krležinoj za smještaj iz razloga 
što sada kad krenu radovi, jedan dio zgrade se ruši i iz tog djela zgrade mora se premjestiti 
korisnike u postojeći dio zgrade koji i dalje ostaje. Korisnicima trebamo pružiti adekvatan 
smještaj a takvih zgrada u Puli nema, za takav kapacitet te je još veći problem radna snaga 
koju ne može raspodijeliti na toliko lokacija. Što se tiče financijskog plana, plana nabave i 
svega ostalog za investicijsko i tekuće održavanje, sve je realizirano i izvršena su sva 
ispitivanja sukladno zakonskim odredbama. Što se tiče nedostatka kadra, s tim se borimo svi, 
mjere koje je županija pokrenula, pozdravljam ali ne pomažu nam previše. Nadamo se da će 
u budućnosti biti lakše. Nedostatak je financijskih sredstava. Vlada RH donosi Odluke, 
koeficijente povećavaju i onda cijeli teret pada na županiju koja nam onda mora osigurati 
dodatna sredstva.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ ravnateljici Kristini Laginja, izvolite. 

KRISTINA LAGINJA pozdravlja sve prisutne te se želi referirati na riječi kolegice Doris, svi 
muku muče s kadrovima. Jednu stvar želi reći a to je koliko god kadra imamo, mi svoje 
kapacitete držimo stalno pune, kako za korisnike na trajnom smještaju, tako za korisnike mjere 
za pomoći u kući. Mi u Rovinju imamo dostavu toplog obroka za 80 korisnika. Neki posao za 
koji je predviđeno da radi 12 ljudi, trenutno obavlja 5 ljudi. Stoga si možete zamisliti o koliko 
je tu posla riječ. Ni u jednom trenutku nismo obustavili prijem korisnika, unatoč problemima i 
unatoč iscrpljenosti radnika. Mi smo u 2023. godini ostvarili sve što smo si postavili kroz 
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financijske planove i programe rada te izvršili sve zakonske regulative. Kontinuirano radimo 
na razvoju i poboljšanju usluga, nastojimo biti partneri našim korisnicima, njihovim obiteljima. 
Sigurna sam da korisnici nisu osjetili da je manjak kadra, nama je i dalje prioritet ulagati u 
stručni kadar, tražiti ih i zaposliti. Unatoč mjerama Istarske županije nešto jesmo poboljšali 
situaciju ali daleko je to od broja koji bi nam trebao. Pokušali bismo razvijati i nove usluge ali 
trenutno to nije moguće zbog kapaciteta kadra. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ ravnateljici Moreni Stanivuković, da iznese kratko 
uvodno obrazloženje vezano za Dom u Novigradu, izvolite.

MORENA STANIVUKOVIĆ pozdravlja sve prisutne te navodi da Dom Novigrad pruža usluge 
smještaja, pomoći u kući, pripreme i dostave obroka na kućnu adresu korisnika. Tijekom 2023. 
godine, ostvarili smo 100 postotnu popunjenost smještajnog kapaciteta. Jako je zanimljivo i 
značajno to što smo čak povećali broj dostave obroka za otprilike 25 posto u odnosu na sve 
protekle godine. Smještajni kapacitet Doma je 173 korisnika o kojima je na dan 31.12. 2023. 
godine brinulo 65 djelatnika. Cijene usluge u 2023. godini povećane su za 10 posto ali bi 
navela da to poskupljenje ni u kojoj mjeri nije utjecalo na daljnji boravak korisnika u Domu. Po 
pitanju financija, Dom se financira iz osnivača te iz vlastitih prihoda posebne namjene. U 2023. 
godini, ukupni prihodi poslovanja iznosili su 1,8 milijuna eura, ostvarili smo višak od 366 eura 
a s tim prihodom smo pokrili manjak iz prethodne godine, te u konačnici imamo manjak od 
2.400 eura. Što reći nakon izlaganja kolegica, 2023. godina je bila jako izazovna, prvenstveno 
zbog nedostatka potrebnog kadra, usudila bih se reći svih profila. Ne samo stručnih radnika, 
medicinskih sestara već i ostalog pomoćnog osoblja. Isto tako rast plaća, osnovica za izračun 
plaća, materijalnih davanja, porasta cijena hrane, energenata, režija, sve je to dodatno 
opteretilo naše financije. Zahvaljujući Istarskoj županiji, koja nam se osigurala dodatne novce 
za redovne troškove, uspjeli smo isplatiti plaće našim djelatnicima. Unatoč svim ovim 
preprekama, izazovima i poteškoćama, rekla bih da smo naše aktivnosti provodili planski i 
nastojali smo zadržati postojeću kvalitetu usluge. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva ravnatelji Sanju Dobrić Bedrina, da iznese kratko 
obrazloženje Izvješća vezano za Dom u Raši, izvolite.

SANJA DOBRIĆ BEDRINA pozdravlja sve prisutne te navodi da Dom u Raši pruža smještaj 
korisnicima, pomoć u kući te vidu dostave toplog obroka te dnevni boravak. Za smještaj je 
interes izrazito velik, imamo velik broj zahtjeva koji primamo kroz godinu kao i liste čekanja 
gdje se u prosjeku čeka 4 godine. U posljednje je vrijeme sve veći intenzitet hitnoća koje 
čekaju za smještaj. Od ostalih usluga koje nudimo nekako je tu još u porastu usluga pomoći 
u kući a značajno je u opadanju interes za uslugom dnevnog centra. Struktura korisnika koji 
su na smještaju prvenstveno je slična kao i ranijih godina, uglavnom su to korisnici trećeg 
stupnja koji zahtijevaju potpunu zdravstvenu skrb i njegu. Što se tiče dobne strukture, većinom 
su tu korisnici od 85 godina i više. Na dan 31.12.2023. godine u Domu je bilo smješteno 59 
korisnika, na današnji dan je to 54 s obzirom da idemo ka određenom broju smanjenja s 
obzirom da smo prekapacitirani i da bi zatražili novo licenciranje te se ukalupili u zakonske 
okvire, moramo smanjiti kapacitete za objekt u kojem se trenutno nalazimo. Što se tiče radne 
snage, sve su prethodno rekle ravnateljice, neću se ponavljati. Radna snaga je u deficitu, 
osobito njegovateljice i medicinske sestre, a kod nas nedostaje i kuhara i pomoćno tehničkog 
osoblja. Od ulaganja, ono što nas je obilježilo u 2023. godini, je početak ugradnje lifta te se 
nastavlja u 2024. godini. Pri kraju smo s radovima i uskoro ćemo zatražiti uporabnu dozvolu. 
Od financijskog poslovanja, poslovnu godinu 2023. smo završili plusom sa nekih 30.000 eura, 
međutim kako smo prenosili manjkove iz prethodnih godina, konačan rezultat poslovanja bio 
je u minusu 9.500 eura.        

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara objedinjenu raspravu po klubovima, Belas, izvolite.
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IGOR BELAS u ime Kluba SDP-a navodi da bi htio iskoristiti priliku da u ime SDP-a čestita 
ravnateljicama na Izvještaju i prije svega da zahvali na predanom radu s obzirom na probleme, 
financijske i ljudske a ono što je bitno jako za istaknuti da korisnici to nisu primijetili na sebi tj. 
bili su vrlo zadovoljni radom osoblja i Vas kao ravnatelja. Vi kao ravnateljice imati ćete sve 
više korisnika, to je dobra vijest a loša vijest za nas, vijećnike Skupštine i vijećnike gradskih 
vijeća, da ćemo morati iznaći sredstva za nove Domove jer će potrebe biti sve više. Župane 
na Vas apeliram da počnete već pregovore sa gradonačelnikom u Puli za možda novim 
Domom. Znam da ovaj još niti nije započeo sa građenjem ali potrebe su sve veće. Još Vam 
jednom čestitam i zahvaljujem na radu i želim Vam da tako nastavite i u slijedećoj godini, 
hvala. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE nastavlja raspravu po klubovima, vijećnik Boljun, izvolite.

SLAVEN BOLJUN u ime Kluba Možemo! zahvaljuje se ravnateljicama na Izvještaju i navodi 
da stvarno cijene njihov rad i znaju da im nije lako uz sve te okolnosti raditi naročito uz 
nedostatak kadra koji je sve prisutniji. Želim Vam i uspješan rad u narednom razdoblju. 
smatramo da treba što više usmjeravati sredstva odnosno raditi plan i program za pomoć u 
kući. Neki Domovi će se izgraditi ali približavamo se tom nekom europskom prosjeku od oko 
3 i pol posto ljudi koji idu u domove u odnosu na sve umirovljenike. Mislimo da trebamo ulagati 
u izvaninstitucionalnu potporu pomoći u kući ili dnevnog boravka. Na kraju krajeva ljudi žele 
što duže biti kod kuće ali im je potrebna neka pomoć. Pozdravljamo sva ulaganja u domove 
ali i predlažemo da u budućnosti se više ulaže u tu pomoć u kući. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, ukoliko nema prijavljenih 
otvara pojedinačnu raspravu, vijećnik Bajić, izvolite. 

MILOŠ BAJIĆ, IDS navodi da se želi zahvaliti svim ravnateljicama. Direktno je povezan s 
Odjelom za demenciju gdje mu boravi majka te ih želi pohvaliti. Navodi da imaju strašan 
posao, zna da ih ima malo i htio je izaći i u osobno ime zahvaliti im se na radu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE vijećnik Bassanese izvolite pojedinačno. 

VILI BASSANESE, SDP pozdravlja sve prisutne te navodi da načelna podrška je uvijek lijepa 
međutim ona je samo načelna, bavi se formom a ne sadržajem a da bi se bavili sadržajem 
moramo znati materiju i ući u sadržaj i hrabro iznositi činjenice. Uvijek sam bio protiv one riječi 
„blagostanje“ u Istarskoj županiji, sada smo imali priliku čuti kako nam je blagostanje i to je 
naša realnost. Iz te realnosti, moramo izaći, na koji način. Da još jednom rezoniram, u 
Republici Hrvatskoj postoje Domovi za starije s određenim potrebama kojih su osnivači 
država, postoje županijski domovi, to je riješeno Zakonom. Zakonom nije riješeno i jedinica 
lokalne samouprave nema obavezu raditi Dom za starije i nemoćne. Pošto nije bilo izričito 
zabranjeno, iskoristili smo zakonsku mogućnost i sagradili smo prva 3 doma u Hrvatskoj, u 
Umagu, Buzetu i Poreču od kojih smo mi imali direktno ustanovu i samostalno smo ga izgradili. 
Već 11 godina radimo, pa imam nekog iskustva te mogu reći da smo čuli ravnateljice koje su 
izložile činjenice i to je naša realnost. Da bismo se mi sa tom realnosti suočili moramo imati 
protuprijedlog. Mi smo protuprijedlog riješili na način da smo precizno odredili koje su 
pogodnosti da ne bi došlo do problematike djela koji se tiče kadra. A pogodnosti su od samog 
stipendiranja deficitarnog kadra. Na razini županije, trebalo bi tamo gdje je osnivač županija, 
proglasiti što je deficitarni kadar, na području županije, da bi mogli imati određene beneficije. 
Drugo je sufinanciranje smještaja za deficitaran kadar kao privremeno rješenje do trajnog 
rješenja. To je naša budućnost, mi to ne možemo izmijeniti, moramo to napraviti. Treća je 
mjera stambeno pitanje, naravno da je to tema svih tema. Mišljenja sam da se nitko nije 
dovoljno u županiji bavio tom problematikom i da je ušao tome u srž. Naravno postoje i 
jednokratne pomoći kao način i motiv privlačenja. Mi u ovom trenutku s kadrom nemamo 
problema, tako da mjere imaju učinak. Ako bi se netko trebao u županiji buniti oko financiranja, 
to su onda gradovi koji uz financiranje svojih domova, plaćaju i županijske. Domovi u 
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vlasništvu županije se financiraju putem decentraliziranih sredstava, to jest iz poreza na 
dohodak koji plaćaju svi zaposlenici Istarske županije koji se onda kroz decentraliziranu 
funkciju spušta na županiju. Postoje načini, mogućnosti i trenutno rješenje a postoji način i 
mogućnosti za dugoročno rješenje. Za sve to treba izgraditi određeni sustav koji mi sad 
nemamo. Apelirao bih da se s tim krene, zna se tko može, zadaća je to župana kao voditelja 
izvršne vlasti ali i stručne službe koje su za to zadužene. Razumijem umirovljenike koji svaki 
put postavljaju ta pitanja ali ja Vam nažalost, i svaki put znam odgovor, nećete to riješiti ako 
ne dirnete tamo gdje treba dirnuti. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ slijedećem vijećniku, Zdenko Pliško, izvolite. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU pozdravlja sve prisutne te navodi da bi se pridružio izlaganju 
gospodina Belasa jer dijeli njegovo mišljenje. Ima pitanja za ravnateljice ali ne moraju sada 
odgovarati, mogu napismeno. Konkretno me interesira Dom Domenico Pergolis, znam da ima 
kapacitete i mogućnost dnevnog centra, ali stoji prazan. Ne znam što je tome razlog, da li što 
nemaju kadra ili što nemaju interesa. Drugo, volio bih znati za dostavu toplog obroka, koja je 
cijena po pojedinom Domu, po korisniku. Još jedno pitanje, konkretno za Dom u Raši, znam 
da imaju tendenciju smanjenja broja korisnika, mislim da je sada 61 korisnik i misle reducirati 
na 42 ili tu negdje, pa mi nije logično da danas mogu imati usluga na 61 a tendencija je 
smanjenje korisnika. To je jednostavno u koliziji s brojem zaposlenika u ustanovi. 
Naglašavam, ne morate mi dati sada odgovore biti ću zadovoljan i da ih dobijem napismeno.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE kako nema više prijavljenih za raspravu, zatvara raspravu i 
poziva Pročelnicu da se očituje. 

GORDANA ANTIĆ navodi da što se tiče programa mjera, mi imamo 24 mjere koje kreću od 
srednje škole. Radimo na objedinjavanju odluke o deficitarnom zanimanju. Mali je interes za 
ostati u zdravstvu raditi, učenici nam se upišu u srednju školu, popune razrede, ove godine je 
jedan razred više. Vrlo malo ih ostaje u zdravstvenom sustavu. Znak da neće ostati u sustavu 
jer kad dođemo u školu i ponudimo stipendije i na 18 stipendija nam se jave 2 učenika. Isto 
tako studenti medicine, na 20 stipendija se nitko nije javio. Studenti ne žele stipendije, to je 
dokaz da ljudi apsolutnu više ne trebaju novce odnosno od ove godine, studenti koji su inače 
dolazili rado u Istru na hitnu nakon fakulteta, po iskustvo, ove godine odlučili uzeti pauzu od 
pola godine, do godine dana. Prošle godine, za usporedbu, došlo ih je 30, ove godine 7 
možda. Odluke o deficitarnosti ćemo donijeti globalne, radimo na tome. Pripremamo anketu 
za naše zaposlenike što se tiče programa mjera jer je on prvenstveno za zadržavanje kadra 
te privlačenje kadra. Ove su godine naši zaposlenici dobili 700 eura jednokratno za one koji 
rade 5 do 10 godina, neto, oni koji rade duže od 10 godina su dobili 1400 eura, a oni koji rade 
pojačano u sezoni, će svaki mjesec dobiti bonus od 300 eura. Mjera se čini učinkovita jer ne 
žele ići na godišnji i žele raditi. Dobili smo pohvalu Ministarstva zdravstva prije par dana, zvao 
nas je savjetnik ministra koji je zadužen za organizaciju turističkih ambulanti, kako pohvaljuje 
to što smo jedini uspjeli otvoriti 5 ambulanti, na jedvite jade, ali jesmo. 
Što se tiče naših Domova, problem je kadra. Smatraju to nepoželjnim radnim mjestom, za 
medicinske sestre i ostale. Od 11 njegovatelja koji su se javili da bi im platili školovanje, preko 
Pučkog učilišta, jučer smo dobili informaciju da su 4 odustali prije nego je uopće krenulo. 
Radimo na tome da se nostrifikacije ubrzaju. Nostrifikacije iz Bosne i Srbije, gospođa Croata 
Medur je upoznata i gospođa Ćakić Kuhar, na vidiku je i u komunikaciji smo sa sestrinskom 
komorom da se priznavanje diplome svede na 6 mjeseci umjesto 3 godine. Uspjeli smo dobiti 
45 ljudi u zadnja 3 mjeseca, ali to je sve skupa premalo. Što se tiče naših Domova, liste su 
prevelike. Prošle godine se prijavilo još 650 njih, međutim prijavljuju se svi na sve liste. 
Nadamo se da ćemo konačno objediniti listu i racionalizirati tko stvarno želi ići. Jedna dobra 
vijest je da na nivou države dakle propisano je od Ministarstva rada i socijalne skrbi, socijalni 
plan koji smo prošli u sklopu jednog EU projekta. Upravo je potpisan sporazum gdje će se 
napraviti mapiranje cijelog područja Istarske županije, na isti način, nacionalni sustav 
mapiranja potreba socijalnih usluga pomoći u kući i dostave toplih obroka. Ljudi dok nisu treći 
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ili četvrti stupanj njege, ne žele ići u Domove za starije. Domovi su prilagođeni za 80 posto 
hodajućih korisnika, a danas više nitko dok hoda ne želi u Dom. 
Što se tiče financiranja, mi smo prošle godine ravnateljicama pomogli oko isplate plaća i u 
pokrivanju materijalnih troškova radnika. Zaposlenici naših Domova su obveznici Kolektivnog 
ugovora i plaću su značajno narasle, 21 posto, stoga im je bila potrebna pomoć. 
Decentralizirana sredstva iznose 30 posto troška naših Domova. Problem imamo i sa 
smještajem jer korisnici koji su obveznici smještaja, preko rješenja Ministarstva, ti ljudi plaćaju 
300 eura smještaj, a realna cijena jednog doma je 1300 eura. Recimo ako jedan korisnik preko 
rješenja dobije mjesto u Domu, plaća ga 300 eura, njegova mirovina je 600 eura, te 
ravnateljica mora korisniku mjesečno vratiti 300 eura a porezni obveznici plaćaju njegovu 
razliku. Ujednačavanje cijene Domova se mogu desiti samo ako se na nivou države donesu 
promjene. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelnici te predlaže ravnateljicama da se 
pismeno očituju na pitanje vijećnika. 
Daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za starije osobe Alfredo Štiglić 

Pula – Casa per anziani Alfredo Štiglić Pola za 2023. godinu

Ad-10.b
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za 
starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico Pergolis“ 

Rovigno za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za starije osobe „Domenico 

Pergolis“ Rovinj – Casa per anziani „Domenico Pergolis“ Rovigno za 2023. godinu

Ad-10.c.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za 
starije osobe Doma za starije osobe Novigrad – Casa per anziani Cittanova za 2023. 

godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi 

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za starije osobe Doma za 

starije osobe Novigrad – Casa per anziani Cittanova za 2023. godinu

Ad-10.d.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za 

starije osobe Raša za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi
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ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskom poslovanju Doma za starije osobe Raša za 

2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE predlaže vijećnicima da se sjednica nastavi bez uvodnih 
obrazloženja. Svi su suglasni. 

Ad-11.a.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o promjeni 

djelatnosti Istarskog veleučilišta – Università Istriana di scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je s nama danas tajnik Veleučilišta Ivan Beletić 
Tatić, kojeg pozdravlja.
Otvara objedinjenu raspravu po klubovima, vijećnik Boljun, izvolite. 

SLAVEN BOLJUN, Možemo! moli tajnika ukoliko može da nam detaljni obrazloži proces 
preseljenja Veleučilišta. Što je s vlasnikom Uljanik standard, koliko još ima najma Istarsko 
Veleučilište, odnosno kako je zamišljen cijeli taj proces preseljenja. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje riječ tajniku, izvolite.

IVAN BELETIĆ TATIĆ pozdravlja sve prisutne te navodi da je situacija takva da je ugovor 
najma već istekao sa Uljanik standardom. To je adresa gdje je inicijalno bilo osnovano 
Istarsko veleučilište, odnosno tadašnja Politehnika. Mi smo već stekli u vlasništvo novu 
zgradu, temeljem Odluke ove Skupštine, koja se nalazi u Preradovićevoj 9D, zgrada bivše 
kirurgije. Mi već jedan dio nastave održavamo tamo i naši laboratoriji su tamo. Zgrada je u 
postupku prijave na projekt obnove cjelokupne zgrade i s obzirom da više nismo u najmu 
jednog dijela prostora, na Rivi 6, mi imamo isto tako prostor na Rivi 4, koji je u vlasništvu 
grada. Nismo htjeli premještati sjedište na zgradu koja je u vlasništvu grada nego smo 
odmah predložili da sjedište ide u zgradu u koju planiramo preseliti cjelokupno poslovanje. 
Za sada tamo djeluju naši laboratoriji i imamo 2 predavaonice i biblioteka je premještena čak 
i dio ureda nastavnika. Cjelokupno preseljenje ide po obnovi cijele zgrade.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o promjeni djelatnosti Istarskog 

veleučilišta – Università Istriana di scienze applicate

Ad-11.b.
Prijedlog Odluke o promjeni sjedišta Istarskog veleučilišta – Università Istriana di 

scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o promjeni sjedišta Istarskog veleučilišta – Università Istriana di scienze applicate
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Ad-11.c.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o prijedlogu 

Statuta Istarskog veleučilišta – Università Istriana di scienze applicate

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o prijedlogu Statuta Istarskog 

veleučilišta – Università Istriana di scienze applicate

Ad-12.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga 

Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju prijedloga Statuta Talijanske 

osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad

Ad-13.a.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga 

Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o usvajanju prijedloga Statuta Srednje škole 

Zvane Črnje Rovinj

Ad-13.b.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Strukovne škole Pula

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 

Strukovne škole Pula

Ad-13.c.
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Srednje škole Mate Balote
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 

Srednje škole Mate Balote
Ad-14.

Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju 
mrtvozornika na području Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, zatim pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

ODLUKU
o izmjenama i dopunama Odluke o imenovanju i razrješenju mrtvozornika na području 

Istarske županije

Ad-15.
Rješenje o razrješenju i imenovanju članica Povjerenstva za nadzor nad radom 

mrtvozornika na području Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju članica Povjerenstva za nadzor nad radom mrtvozornika na 

području Istarske županije

Ad-16.
Prijedlog Rješenja o II. izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju predsjednice i 

članova/članica Savjeta za zdravlje Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

RJEŠENJE
o II. izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju predsjednice i članova/članica Savjeta 

za zdravlje Istarske županije

Ad-17.a.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu IKA-e - Istarske kulturne agencije-

Agenzia culturale Istriana za 2023. godinu
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pozdravlja ravnatelja i ravnateljice koji su danas ovdje s nama. 
Otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako nema prijavljenih zatvara raspravu, 
daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu IKA-e - Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale Istriana za 

2023. godinu

Ad.-17.b.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja Istre-Museo 

etnografico dell'Istria

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja Istre-Museo etnografico dell'Istria

Ad.-17.c.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Muzeja suvremene umjetnosti Istre-

Museo d'arte contemporanea dell'Istria za 2023. godine

 PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu Muzeja suvremene umjetnosti Istre-Museo d'arte 

contemporanea dell'Istria za 2023. godine

Ad.-17.d.
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i pomorskog muzeja Istre-

Museo storico e navale dell'Istria za 2023. godine

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i pomorskog muzeja Istre-Museo storico e navale 

dell'Istria za 2023. godine

Ad.-18.
Rješenje o imenovanju suca porotnika Županijskog suda u Puli-Pola

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, vijećnica Tatjana Tomaić 
izvolite.
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TATJANA TOMAIĆ, HDZ upozorava da se ne mogu otvoriti točke 18., 19. i 20. isto kao i 
prošli puta. Pa Vas molim da se pročita makar. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da su ove točke dostavljene uz zapisnik Komisije za 
izbor i imenovanja. Oni su utvrdili prijedlog i dobili ste materijale na mail.    
Daje točku na glasanje.
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o imenovanju suca porotnika Županijskog suda u Puli-Pola

Ad.-19.
Rješenje o razrješenju i imenovanju člana Mandatno-verifikacijske komisije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju člana Mandatno-verifikacijske komisije

Ad.-20.
Rješenje o razrješenju i imenovanju predsjednika Odbora za ljudska prava

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju predsjednika Odbora za ljudska prava

Ad.-21
Prijedlog Odluke o III. Izmjenama i dopunama Odluke o ustrojstvu i djelokrugu 

upravnih tijela Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da su na prijedlog Odluke o III. Izmjenama i 
dopunama Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije stigla dva 
amandmana i moli predlagače, vijećnika Vilija Bassanesea i vijećnika Roberta Velenika da 
obrazlože svoj amandman.

VILI BASSANESE, SDP navodi da je na prijedlog ovlaštenog predlagatelja dao amandman u 
kojem postoji određena želja da se u duhu održive decentralizacije Istarske županije na 
području Grada Umaga, odnosno na području sjeverozapadne Istre i njenog najvećeg središta 
uspostavi Upravni odjel za održivi razvoj. Smatra da postoje svi opravdani razumni razlozi da 
se to i dogodi, međutim, da zbog tehničkih mogućnosti i procedure koja je potrebna da bi se 
to i dogodilo, povlači svoj amandman do daljnjeg iz razloga jer je izvršenje trenutno nemoguće, 
ali da se duboko nada da će se to dogoditi tijekom sljedeće godine, pa stoga moli sadašnjeg 
župana i sljedećeg župana da razmišljaju u tom pravcu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku Bassaneseu i daje riječ vijećniku Robertu 
Veleniku, izvolite.
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ROBERT VELENIK, IDS-DDI pozdravlja svih i navodi da je iz obrazloženja vidljivo zašto Klub 
IDS-a amandmanom traži da Odjel za turizam ostane kao samostalan odjel pri tijelima Istarske 
županije. Ističe da je jasno da župan ima legitimitet tražiti reorganizaciju, međutim, navodi da je 
čudno pred kraj mandata ići u reorganizaciju, ali da nije sporno. Ono što je svakako bitno naglasiti 
je povijesni kontekst turizma na području Republike Hrvatske. Navodi da su prva Županijska 
skupština i prvi župan, kada su osnovali tijela Županije, upravo dali akcent na Odjel za turizam. 
Kroz sve ove godine, dokazalo se je da je taj Odjel imao svoju funkciju i bitnu ulogu u 
funkcioniranju resora, ali i u kompletnom razvoju turizma na području Republike Hrvatske. U tom 
kontekstu vijećnik spominje iznos PDV-a koji se je, zahvaljujući turizmu i multiplikativnom efektu 
turizma dešava na području Republike Hrvatske. Ističe da smo na razini 20% BDP-a po pitanju 
godišnjih primanja od turizma, i da je indikativno da Istra čini 1/3 ukupnih kapaciteta i prihoda od 
turizma Republike Hrvatske. Navodi da u ovom trenutku spajati Odjele nije potrebno i Klub IDS-
a je upravo zbog toga uputio amandman. Ističe da je nedavno u Saboru izglasan novi Zakon o 
turizmu koji govori o tome da želimo biti održivi, da je turizam jako bitan za Republiku Hrvatsku i 
da ne možemo dalje nekontrolirano, stihijski razvijati turizam kao gospodarsku granu. Navodi da 
su nam plaže opterećene, da nam je infrastruktura po pitanju prometa, vode i struje opterećena 
te da je upravo Odjel za turizam taj koji, u dogovoru sa turističkom privredom, s Turističkom 
zajednicom Istarske županije i izvršnom vlašću, mora usmjeravati te tokove. Smatra da je 
gospodarstvo širi pojam od turizma te da bi se Odjel za turizam spajanjem utopio u Odjel za 
gospodarstvo. Smatra da takvo spajanje neće donijeti pozitivne rezultate Istarskoj županiji te 
stoga moli vijećnike vladajuće većine i oporbene vijećnike da razmisle o ovom amandmanu. 
Osvrće se i na amandman vijećnika Bassanesea, navodi da nema ništa protiv decentralizacije, 
da se upravo IDS bori za decentralizaciju i smatra da je prijedlog prihvatljiv. Potiče da se o tome 
priča i očekuje da župan na idućim sjednicama predloži da se jedan od odjela dodijeli Umagu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku Veleniku konstatira da još nije otvorena 
rasprava te da će ista biti otvorena nakon što se župan očituje, poziva župana da se očituje o 
amandmanu Kluba vijećnika IDS-ISU-Zeleni, izvolite.

ŽUPAN zahvaljuje predsjednici Skupštine, konstatira da je bilo određenih primjedbi na sam 
Dnevni red, da se zaista radi o bitnoj točci te da će u nastavku u kratkim crtama objasniti motive, 
odnosno razloge zašto je predložio ovu točku Dnevnog reda. Ističe da je prva stvar koju treba 
naglasiti ta da je 01. siječnja 2024. godine na snagu stupio novi zakon koji je poslove Ministarstva 
državne imovine dodijelio županijama i velikim gradovima što nitko nije mogao predvidjeti pred 
dvije ili tri godine. Slijedom navedenog, od 01. siječnja 2024. godine nadležnost nad rješavanjem 
predmeta državne imovine, a ima ih 44.000 neriješenih u Republici Hrvatskoj, država je odlučila 
decentralizirati. Konkretno, u Istarskoj županiji imamo dva velika grada, to su Grad Pazin i Grad 
Pula, a poslovi iz nadležnosti preostalih gradova i općina sada prelaze u djelokrug rada Istarske 
županije. Druga stvar koja je isto tako bitna je da je Istarska županija do sada preuzela nešto više 
od 1500 zahtjeva, pretežito gradova i općina, javnopravnih službi, građana i poduzetnika. Kako 
bi mogli rješavati ove predmete brže nego što je to činila država, potrebno je ustrojiti novi Odsjek 
jer nedostaje stručnoga kadra, poglavito diplomiranih inženjera geodezije i drugih inženjerskih 
struka, kako bi bili efikasniji od države. Navodi da su takvu odluku već donijele Dubrovačko-
neretvanska županija, Splitsko-dalmatinska županija, Zadarska županija, Šibensko-kninska 
županija i Primorsko-goranska županija. Ističe da spominje obalne županije jer da je tamo daleko 
najveći pritisak. Župan ponovno ističe da je Istarska županija preuzela 1500 predmeta, a da treba 
preuzeti još 300 predmeta te da to nije mali broj predmeta. Za primjer, neke sjeverne županije su 
preuzele 25 do 35 predmeta. Naglašava da je, od kad je zakon stupio na snagu, a čak i prije dok 
je bio u najavi, Ministarstvo značajno usporilo ionako poprilično sporo rješavanje ovih predmeta 
i da nema dana ili tjedna da neki gradonačelnik, odnosno načelnik ne zove jer mu fali 3 kvadrata 
državne zemlje, pravo služnosti, suglasnost na geodetski elaborat kako bi se mogle rješavati 
javne potrebe, a naglašava i da sigurno ima i građana i privatnih poduzetnika koji na takav način 
žele riješiti svoju imovinu. Navodi da je upravo potreba za novih kadrom kako bi mogli biti efikasni 
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i odgovoriti na potrebe naših građana, poduzetnika i ne manje bitno naših gradova i općina bio 
prvi razlog zašto se ustrojava novi odsjek.
Župan ističe da se drugi dio Odluke odnosi na formiranje nove Službe zajedničkih poslova. 
Napominje da Istarska županija ima 12 Upravnih odjela i dvije službe. Ističe da je sadašnjim 
ustrojem, a uveden je i novi menadžment u upravljaju dokumentima utvrđeno da pojedini odjeli, 
obnašaju identične poslove sa redundancom. To znači da se troši vrijeme, ljudski resursi i novac. 
Ističe da je to prijedlog struke, a ne politike te da je cilj imati puno veću efikasnost i puno veću 
racionalnost. Župan smatra da je 14 upravnih tijela u Istarskoj županiji i više nego dovoljno, da  
povećanje tijela čini opet nove troškove, da se neće od toga niti propasti niti prosperirati, međutim, 
ističe da glavna ideja objedinjavanja ova dva odjela ne leži u tome da se išta ukida, već u tome 
da Istarska županija nije ista kao prije 20 godina, da su 2020. godine sve županije preuzele 
djelatnosti tadašnjih Ureda državne uprave i da se je od tada djelokrug obveza i poslova 
promijenio. Određeni poslovi, konkretno u Upravnom odjelu za turizam su više opterećeni u 
proljeće i ljeti, dok Upravni odjel za gospodarstvo nema tako velike oscilacije. Objedinjavanjem 
ove dvije službe bi se prije svega moglo odgovoriti na potrebe građana puno brže jer konkretno 
za kategorizaciju objekata, najmanje dvoje djelatnika mora izaći na teren i utvrditi stanje. 
Objedinjavanjem odjela djelatnici Upravnog djela za gospodarstvo bi mogli, kada je kod njih 
manje opterećenje, pomoći kolegama koji su tada preopterećeni, koji primaju stranke i koji moraju 
izlaziti na teren. Župan ističe da se je vodio prije svega računom o racionalnosti i većom 
efikasnosti. Ističe da se ne ukida ništa, već da se spaja i omogućuje veća efikasnost. Ponavlja 
da Županija do 2020. godine, prije preuzimanja Ureda državne uprave i danas nema isti djelokrug 
poslova i zato je potrebno napraviti preustroj i omogućiti upravnim tijelima da obavljaju one 
poslove koje je Republika Hrvatska svojim zakonom odlučila prenijeti na županije i velike 
gradove. Isto tako ističe da se sve točke koje su na današnjem dnevnom redu prošle kolegij 
pročelnika, a da se radi o općem aktu koji je bio dužan proći i javno savjetovanje u trajanju od 30 
dana te da na tom javnom savjetovanju primjedbe ove vrste nije bilo. Moli i apelira da se razmisli 
još jednom, da ovakva Odluka, kao integralni akt, nije slučajno predložena županijskoj skupštini. 
Predlaže da se, ukoliko je potrebno, napravi stanka, da se prijedlog razmotri još jednom, a da će 
župan o amandmanu konačno odlučiti prije glasanja. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i određuje stanku u trajanju od 10 minuta na 
zahtjev kluba IDS-DSU-Zeleni.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE nakon stanke otvara raspravu najprije po Klubovima stranaka, 
daje riječ vijećniku Slavenu Boljunu, izvolite.

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! smatra da odlučivanje po predmetnoj točci pod ovakvim uvjetima 
nije sukladno poslovniku, a time niti statutu niti Zakonu o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) 
samoupravi koji propisuje pravnu nit koja se mora poštovati. Ističe da bi bilo drugačije da je 
prijedlog došao s redovnim dnevnim redom, ali da je došao po hitnom postupku, a da nije hitno 
obzirom da se je još 01.01.2024. godine već znalo za taj jedan odsjek te da osim toga prijedlog 
nije dovoljno obrazložen, pa da se stoga o prijedlogu ne može očitovati. Poziva predsjednicu 
Skupštine da predmetnih 5 točaka makne s dnevnog reda. Navodi da se tu radi o ustroju 
županije, odnosno o ustroju izvršne vlasti, ali da je Skupština ta koja daje okvir i koja ga izglasava. 
Ističe da bi se u slučaju odlučivanja po predmetnim točkama radilo o presedanu. Navodi da je 
razumljivo kad je nešto hitno, pa se onda obrazloži zašto je hitno, primjerice kada ističe neki rok 
ili slično. Postavlja pitanja kako se za ovakav preustroj nije znalo kad se je 24.06.2024. godine 
dobivena suglasnost Upravnog odjela za financije. Ističe da se je sve moglo napraviti na vrijeme 
i u ime Kluba poziva da se svih 5 točaka makne s dnevnog reda jer da se u suprotnom donose 
protuzakonite odluke. Navodi da u materijalima nema nikakvih stručnih analiza zašto bi 
predloženi ustroj bio bolji od postojećeg, nego je kroz materijale sadržana samo gotova odluka. 
Vijećnik apelira još jednom da se o predmetnim točkama ne glasa i da se one maknu s dnevnog 
reda.  
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, otvara pojedinačnu raspravu, daje riječ vijećniku 
Ivanu Jakovčiću, izvolite.

IVAN JAKOVČIĆ, IDS-DDI navodi da ga je 1993. godine župan Luciano Delbianco sa 73% 
glasova zamolio da ustroje županiju i pitao kako će ustrojiti županijsko poglavarstvo. Vijećnik 
Jakovčić je predložio da se poglavarstvo ustroji sa svim resorima koje ima Vlada Republike 
Hrvatske, osim obrane i vanjskih poslova. Ističe da se je takav ustroj pokazao vrlo efikasnim. 
Vijećnik navodi da je Odjel za turizam oko 2001. godine kreirao master plan turizma Istre zajedno 
s privatnim sektorom. Navodi da je ova Skupština donijela Master plan kojim je odredila 
budućnost turizma Istre na način da je od 2 do 3 zvjezdice, turizam u Istri narastao na 4 do 5 
zvjezdica. Nastavno postavlja pitanje čime se Odjel za turizam danas bavi. Konstatira da nema 
strategije ni sadržaja. U nastavku navodi da će on podržati amandman Kluba IDS-a, ali navodi i 
da se slaže sa županom i njegovim obrazloženjem. Nadalje daje prijedlog da se neki od poslova 
Odjela za gospodarstvo i Odjela za turizam delegiraju na niži nivo, odnosno na gradove i općine. 
Vijećnik nadalje postavlja pitanje da li netko od prisutnih zna koliko će turistička poduzeća uplatiti 
novca za korištenje turističkog zemljišta. Konstatira da se radi o iznosu između 20 i 25 milijuna 
eura za 3 godine – od 2020. do 2023. godine, od čega Županiji ostaje 10 ili 20 posto, a da 
određeni postotak dobivaju i jedinice lokalne samouprave, a dio ide u državni fond za turizam. 
Sugerira da Županija treba zatražiti dio sredstava iz državnog fonda za turizam. Zaključno 
predlaže da se ove jeseni, odnosno u prvoj polovici rujna održi tematska skupština na temu 
turizma, da se otvoreno porazgovara kakav turizam imamo, zašto je u problemima i kakvu 
budućnost turizma želimo. Ističe da na tu sjednicu treba pozvati sve one koji bitno utječu na 
turizam Istre i da svi zajedno porazgovaraju o budućnosti istarskog turizma. Smatra da je to jedini 
način da Županija kao javni sektor, zajedno s gradonačelnicima, direktorima poduzeća, 
turističkom zajednicom i hrvatskom udrugom turizma organizira zajedničku sjednicu na kojoj će 
svi zajedno dogovoriti kako dalje.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, zatvara raspravu i poziva župana da se očituje, 
izvolite.

ŽUPAN prije svega podržava inicijativu, smatra da je ona dobra i potrebna prvenstveno iz razloga 
što je Istarska županija naručila jednu studiju na tu temu te da, ukoliko želi ostati uspješna, morat 
će u budućnosti mijenjati određene stvari. Župan informira prisutne da je jučer na sjednici 
predsjednika Vlade sa svim ministrima i sa svim županima govorio o toj temi. Nadalje navodi, da 
kako je i u startu svog mandata rekao, da želi biti župan koji spaja, župan koji ne dijeli, a da vidi 
da podjele postoje i da to nikad nije dobro, stoga izjavljuje da prihvaća amandman.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje, daje Prijedlog Odluke o III. Izmjenama i dopunama 
Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije zajedno s amandmanom koji 
je uputio Klub IDS-ISU na glasanje i konstatira da je Skupština JEDNOGLASNO donijela

ODLUKU
o III. Izmjenama i dopunama Odluke o ustrojstvu i djelokrugu upravnih tijela Istarske 

županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE prihvaća inicijativu vijećnika Jakovčića vezano uz sazivanje 
tematske sjednice na temu budućeg razvoja turizma.

Ad.-22
Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2023. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
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Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o izmjeni i dopuni Odluke o raspodjeli rezultata za 2023. godinu

Ad.-23
Prijedlog Izmjena i dopuna Plana upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju  

za razdoblje 2024 – 2028

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

PLAN
upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju za razdoblje 2024-2028

Ad.-24
Prijedlog Plana izmjena i dopuna Srednjoročnog (trogodišnjeg) plana davanja 

koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2023., 2024. i 2025. 
godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

PLAN
izmjena i dopuna Srednjoročnog (trogodišnjeg) plana davanja koncesija na pomorskom 

dobru na području Istarske županije za 2023., 2024. i 2025. godinu

Ad.-25
Prijedlog Plana izmjena i dopuna Plana davanja koncesija na pomorskom dobru za 

područje Istarske županije za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima, potom i pojedinačnu, kako 
nema prijavljenih zatvara raspravu, daje točku na glasanje. 
Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi

PLAN
izmjena i dopuna Plana davanja koncesija na pomorskom dobru za područje Istarske 

županije za 2024. godinu

Sjednica je završila u 13:15 h. 

Zapisnik vodile:
Katja Pernić,
Adeana Fabijančić

Predsjednica
Sandra Ćakić Kuhar
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